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Modlitba k sv. Michalovi Archanjelovi
Svätý Michal archanjel, bráň nás v boji,  
buď nám ochrancom proti zlobe a úkladom 
diabla. Pokorne prosíme, nech mu Boh ukáže  
svoju moc. A ty, knieža nebeských zástupov,  
Božou mocou zažeň do pekla satana  
a iných zlých duchov, ktorí sa na skazu duší  
potulujú po svete. Amen.
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Drahí bratia a sestry!
V týchto dňoch sa mi dostal do ruky článok bývalého kardinála Jozefa Ratzingera 
z roku 1970 o budúcnosti Cirkvi. Pri jeho čítaní som mala pocit, že čítam posolstvo 
Panny Márie z modrej knihy. Ale veď Panna Mária začala dávať posolstva don 
Stefanovi Gobbimu až v roku 1973. Neskorší pápež Benedikt XVI. predpovedal 
budúcnosť Cirkvi tak pravdivo, že dnes už môžeme všetci potvrdiť jeho víziu ako 
prorockú. Nuž a porovnajte sami, čo neskôr Panna Mária v svojich príhovoroch 
modrej knihy ukazovala ako cestu, aby zasvätením sa Jej Nepoškvrnenému Srdcu 
mohla vychovávať svedkov evanjelia budúcej Cirkvi.

Jozef Ratzinger – rok 1970
Budúcnosť Cirkvi 
môže prísť a  príde 
iba zo sily tých, ktorí 
majú hlboké korene 
a žijú z rýdzej plnosti 
svojej viery. Nepríde 
od tých, ktorí iba vy
dávajú recepty. Ne
príde od tých, ktorí 
sa iba prispôsobujú 

súčasnému okamihu. Nepríde od tých, ktorí 
iba iných kritizujú, ale sami sa považujú za 
neomylné meradlo. Nepríde ani od tých, ktorí 
si volia iba tú pohodlnú cestu. Ktorí sa vyhý
bajú utrpeniu viery a vyhlasujú za falošné, 
prekonané, za tyraniu a zákonníctvo všetko, 
čo človeku napomáha, čo ho zraňuje, čo ho 
núti odovzdať seba samého.

Povedzme to pozitívne: Budúcnosť Cirkvi 
aj tento raz, ako vždy, budú nanovo formo
vať svätci. Teda ľudia, ktorí vnímajú viac 
ako len frázy, ktoré sú práve moderné. Ľu
dia, ktorí dokážu vidieť viac ako iní, pretože 
ich život obsiahne širšie priestory.

Nesebeckosť, ktorá človeka robí slobodným, 
sa dosiahne iba v trpezlivosti každodenných 
malých odriekaní seba samého. Toto každo
denné utrpenie a len to, dáva človeku spoznať, 
ako mnohorako ho jeho ja zaväzuje v tomto 
každodennom utrpení a iba v ňom sa bude 
človek kus po kuse otvárať. Vidí iba toľko, 
koľko zažil a trpel. Keď dnes Boha dokážeme 

ešte sotva vnímať, tak preto, lebo sa nám tak 
uľahčuje vyhýbať sa sebe samému, unikať 
pred hĺbkou svojej existencie do omráčenosti 
nejakou pohodlnosťou. Tak zostáva naše naj
hlbšie vnútro neroztvorené. Ak je pravda, že 
iba srdcom dokážeme dobre vidieť, akí slepí 
sme potom my všetci!

Čo to znamená pre našu otázku? Vypovedá 
to, že veľké slová tých, ktorí našu Cirkev pro
rokujú ako Cirkev bez Boha a bez viery, sú 
prázdnymi rečami. Cirkev, ktorá v politic
kom „modlení“ slávi kult akcie, nepotrebu
jeme. Tá je úplne prebytočná. A preto sama 
od seba zanikne. Zostaňme Cirkvou Ježiša 
Krista. Cirkvou, ktorá verí v Boha, ktorý sa 
stal človekom a sľubuje nám život aj cez prah 
smrti. Pretože kňaz, ktorý je už iba sociálnym 
funkcionárom, sa môže nahradiť psychotera
peutmi a inými špecialistami. Ale kňaz, ktorý 
nie je špecialista, ktorý sa sám nevyhraňuje 
z diania, zatiaľ čo poskytuje rady zo svojho 
úradu, ale dáva sa z Boha k dispozícii ľuďom, 
je tu pre nich v smútku, v radosti, v nádeji 
a v strachu, ten bude potrebný aj naďalej.

Pokročme o krok ďalej. Z krízy dneška aj 
tento raz vyjde Cirkev zajtrajška, ktorá veľa 
stratila. Stane sa malou, bude musieť vo veľ
kej miere začínať úplne odznova. Nedokáže 
už naplniť mnohé z budov, ktoré vytvorila 
v dobe najvyššej konjunktúry. S počtom prí
vržencov stratí mnohé privilégiá v spoločnosti. 
Oveľa viac ako doteraz sa bude prezentovať ako 
dobrovoľné spoločenstvo, ktoré je prístupné iba 
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vlastným rozhodnutím človeka. Ako malé spolo
čenstvo si bude nárokovať oveľa silnejšie inicia
tívu jednotlivých svojich členov. Bude iste poznať 
aj nové formy úradu a bude svätiť za kňazov 
osvedčených kresťanov, ktorí už majú zamest
nanie: v mnohých malých spoločenstvách, príp. 
sociálnych skupinách sa týmto spôsobom bude 
realizovať normálna pastorácia. Popritom bude 
kňaz, tak ako doteraz, nevyhnutný.

Ale pri všetkých týchto zmenách, ktoré 
môžeme predpokladať, nájde Cirkev svoju 
podstatu nanovo a so všetkou rozhodnosťou 
v tom, čo vždy bolo jej jadrom: vo viere v trojje
diného Boha, v Ježiša Krista vteleného Božieho 
Syna, v podpore Ducha Svätého, ktorá siaha 
až do konca. Vo viere a modlitbe znova spozná 
svoje vlastné centrum a sviatosti bude preží
vať znova ako bohoslužbu a nie ako problém 
liturgického stvárnenia.

Bude to Cirkev sústredená na vnútro, ktorá 
nesiaha po politickom mandáte a s ľavicou 
bude práve tak málo flirtovať ako s pravicou. 
Bude to pre ňu namáhavé. Pretože priebeh 
kryštalizácie a proces čírenia bude stáť aj 
mnohé dobré sily. Urobí ju chudobnou, stane 
sa Cirkvou maličkých.

Tento proces bude o to ťažší, že sa bude 
treba rozlúčiť so sektárskou úzkoprsosťou 
rovnako ako so svojvoľnosťou s veľkými 
rečami. Možno predpovedať, že to všetko 
bude potrebovať čas. Tento proces bude dlhý 
a namáhavý, tak ako bola cesta s rečami o fa
lošnom pokroku v predvečer Francúzskej revo
lúcie, keď bolo aj u biskupov módne posmievať 
sa dogmám a dokonca možno naznačovať, že 
ani existenciu Boha nepovažujú v nijakom 
prípade za istú, a táto cesta bola až do obrody 
v 19. storočí veľmi dlhá.

Ale po tejto skúške oddelení bude z du
chovne prehĺbenej a zjednodušenej Cirkvi 
plynúť veľká sila. Pretože ľudia úplne dô
kladne plánovaného sveta budú nevýslovne 
osamelí. Keď im Boh úplne zmizne z očí, 
zakúsia svoju úplnú a strašnú chudobu. 
A  potom objavia malé spoločenstvo ako 
niečo celkom nové. Ako nádej, ktorá k nim 

prichádza ako odpoveď, po ktorej v skrytosti 
stále túžili.

Tak sa mi zdá isté, že pred Cirkvou stojí 
veľmi ťažká doba. Jej vlastná kríza sa ešte 
sotva začala. Musíme rátať s  veľkými 
otras mi. Ale som si aj úplne istý v tom, čo 
nakoniec zostane: Nie Cirkev politického 
kultu, ktorá stroskotala už v Gobelovi*, ale 
Cirkev viery.

Zrejme už nikdy nebude v tej miere tou 
silou ovládajúcou spoločnosť, ktorou bola do
nedávna. Ale nanovo rozkvitne a zviditeľní 
sa ľuďom ako ich vlasť, ktorá im dáva život 
a nádej až za prah smrti.

*Jean-Baptiste-Joseph Gobel – katolícky kňaz 
a politik Francúzskej revolúcie popravený počas 

„vlády teroru“ – pozn. prekl. 
Zdroj: Život Cirkvi vo svete 2 / 2014

Modrá kniha 3.3.1979
„Zostaňte všetci 
v útočišti môjho Ne
poškvrneného Srdca 
a nájdete svoj pokoj 
a vnútornú radosť.

Moji najmilší sy
novia, teraz sa roz
pútala búrka, ktorú 
som predpovedala 
vo Fatime pre očistu 
Cirkvi a celého sveta. 

Toto je hodina Otcovho milosrdenstva, ktoré 
sa ukazuje prostredníctvom lásky Božského 
Srdca Syna vo chvíli, keď sa utrpenie stáva 
pre všetkých najväčším. Štvrtým znamením, 
ktoré vám ukazuje, že pre Cirkev nastala bo
lestná fáza jej bolestnej očisty, je prenasledo
vanie. Cirkev je skutočne rôznymi spôsobmi 
prenasledovaná.

Je prenasledovaná svetom, v  ktorom žije 
a kráča, a všetkým ukazuje cestu spásy. Sku
toční nepriatelia Boha sú tí, ktorí sa vedome 
postavili proti Bohu, aby celé ľudstvo primäli žiť 
bez Boha a ktorí stále viac prenasledujú Cirkev.

Niekedy je prenasledovaná spôsobom zjav
ným a násilným; o všetko ju chcú olúpiť a za
braňujú jej hlásať Ježišovo evanjelium.
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V tejto dobe však je často podrobovaná 
väčšej skúške; prenasledujú ju spôsobom 
zákerným a nekrvavým, tým, že ju pomaly 
pripravujú o kyslík, ktorý potrebuje k životu. 
Snažia sa ju potom primäť ku kompromisu 
s duchom sveta, ktorý tak vniká do jej vnútra 
a ohrozuje a ochromuje jej životnosť.

Spolupráca sa často zmení v najzáker
nejší spôsob prenasledovania; ostentatívne 
preukazovanie úcty voči nej sa stáva naj
istejším spôsobom, ako ju udrieť. Bol obja
vený nový spôsob, ako ju usmrtiť bez hluku 
a bez krvipreliatia.

Cirkev je prenasledovaná i vo svojom vnútri, 
najmä zo strany tých svojich detí, ktoré dos
peli ku kompromisu s jej nepriateľom. Jemu sa 
podarilo zviesť dokonca niektorých jej pastie
rov. Aj medzi nimi sú niektorí, ktorí vedome 
spolupracujú s týmto zámerom vnútorného 
a skrytého prenasledovania mojej Cirkvi.

Moji najmilší synovia sú podrobení skúške, 
keď vidia, že niekedy niektorí ich spolubratia 
im kladú prekážky, vyraďujú ich a prenasle
dujú, zatiaľ čo tí, ktorí sú neverní, majú široké 
a voľné pole pre svoje pôsobenie.

Najmilší synovia, aj pre vás sa chystajú také 
isté hodiny utrpenia, aké prežil môj Syn Ježiš: 
hodiny Getseman, kde prežíval vnútornú agó
niu, keď bol opustený, zradený a zapretý svo
jimi… Ak toto je cesta, po ktorej išiel Majster, je 
to tiež cesta, po ktorej musíte ísť teraz vy, jeho 
verní učeníci, zatiaľ čo bude očista pre celú Cir
kev najbolestnejšia. Majte dôveru, najmilší 
synovia, apoštoli môjho Nepoškvrneného 

Srdca! Žiadna skúška neprospeje toľko úpl
nej obnove Cirkvi, ako toto jej vnútorné pre
nasledovanie. Z tohto utrpenia vyjde naozaj 
čistejšia, pokornejšia, jasnejšia a silnejšia.

Musíte sa pripraviť na stále väčšie utrpenie, 
čím viac sa bude blížiť posledná chvíľa očisty. 
Preto som vám chcela pripraviť bezpečné úto
čište. (MK 3.3.1979)

Vízia kardinála Ratzingera sa naplno 
uskutočňuje práve v našich večeradlách. 
Dnes sme svedkami jeho slov:

...Pretože ľudia úplne dôkladne plánova
ného sveta budú nevýslovne osamelí. Keď im 
Boh úplne zmizne z očí, zakúsia svoju úplnú 
a strašnú chudobu. A potom objavia malé spo
ločenstvo ako niečo celkom nové. Ako nádej, 
ktorá k nim prichádza ako odpoveď, po ktorej 
v skrytosti stále túžili...

Vytrvajme preto v modlitbách v našich 
malých večeradlových spoločenstvách, aj 
keď niekedy je tak ťažko prežívať túto po-
slednú skúšku uprostred utrpenia samoty, 
opustenosti, nepochopenia či chorôb. Pred 
nami je veľký prísľub z Fatimy. Veď pod 
mocným pôsobením Ducha Svätého utvára 
sa pôda pre obnovu Cirkvi. Ona sa stane 
svetlom pre všetky národy – to bude triumf 
Nepoškvrneného Srdca Panny Márie, ktorý 
túžobne na modlitbách očakávajme.

Marta Uchalová

ARCHA NOVEJ  
ZMLUVY
Panna Mária vo Fatime povedala: „Ak 
prijmú moje požiadavky, Rusko sa obráti 
a budú mať pokoj; ak nie, roznesie svoje 
bludy do celého sveta, vyvolávajúc vojny 
a prenasledovanie Cirkvi. Dobrí budú mu
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čení, Svätý Otec bude veľa trpieť, mnohé 
národy budú zničené... Aby ich zachránil, 
Boh chce vo svete zaviesť úctu k môjmu Ne
poškvrnenému Srdcu... Budem žiadať za
svätenie Ruska môjmu Nepoškvrnenému 
Srdcu a odčiňujúce sväté prijímania v prvé 
soboty...“

Sestra Lucia nám vysvetľuje: „Pretože sme 
nevzali vážne túto výzvu Posolstva, vidíme, že 
sa splnilo – Rusko pohltilo svet svojimi bludmi. 
A hoci ešte nemôžeme konštatovať úplné napl
nenie tejto časti Posolstva, vidíme, že postupne 
sa k nemu pomalými krokmi blížime.“

Zatiaľ čo mnoho desaťročí, ktoré uplynuli 
od zjavenia Panny Márie vo Fatime v roku 
1917, kde dala celému svetu svoje posolstvo, 
existuje pomerne málo tých, ktorí prijali 
túto správu vážne, a dosť tých, ktorí ju in-
terpretovali chybne. Je pravda, že splnenie 
či nesplnenie jej požiadaviek malo veľké dô-
sledky pre situáciu vo svete, na svetový mier, 
na prežitie národov. Avšak, jej posolstvo je 
v podstate duchovné, je to výzva k modlitbe 
a pokániu – k premene života, a naliehavé 
varovanie, čo by sa stalo, keby neboli splnené 
jej požiadavky. Jej slová boli naozaj prorocké.

Pre nesplnenie naliehavej prosby Panny 
Márie vo Fatime nám história ukazuje 
výsledky zlyhania. Videli sme nespočetné 
množstvo vojen a konfliktov: Druhá svetová 
vojna; kórejská a vietnamská vojna; mnoho 
krvavých konfliktov a revolúcií v Afrike, 
Latinskej Amerike a juhovýchodnej Ázii; 
vojna v Iraku, atď.

Najhoršou vojnou je vraždenie nenarode-
ných detí v lone ich matiek. 50 miliónov detí 
zabitých každý rok po celom svete. Všade okolo 
nás máme dôkazy o tom, že nežijeme v čase 
mieru ako sľúbila Panna Mária vo Fatime.

A  čo bolo sľubované víťazstvom Nepo-
škvrneného Srdca Panny Márie? Mnohí si 
neuvedomujú, že Boh nám dal nahliadnuť, 
ako bude vyzerať víťazstvo Nepoškvrneného 
Srdca Panny Márie. To nastalo v Portugalsku 
po tom, čo portugalskí biskupi slávnostne za-
svätili svoju krajinu Nepoškvrnenému Srdcu 

13. mája 1931. V dôsledku toho Portugalsko 
zažilo trojaký zázrak:
1. nastal tam nádherný katolícky renesančný 

rozmach, počas ktorého došlo k výraznému 
znovuzrodeniu katolíckeho života;

2. zázračný čas politických a sociálnych refo
riem, ktoré boli v súlade s katolíckou sociál
nou náukou;

3. dvojnásobný zázrak mieru, pri ktorom bolo 
Portugalsko ušetrené aj španielskej občian
skej vojny aj druhej svetovej vojny.

Portugalský kardinál Cerejeira potvr-
dil, že vyššie uvedené milosti, ktoré úplne 
premenili národ, boli vďaka zasväteniu 
Panne Márii z Fatimy. Uviedol: „Ak chcete 
vyjadriť to, čo sa deje tu dvadsaťpäť rokov, por
tugalský slovník má len jedno slovo: Zázrak! 
Áno, sme presvedčení, že vďačíme za záchranu 
Portugalska ochrane Najsvätejšej Panne Má
rii“. Kardinál tiež uviedol, že požehnania 
Panny Márie získané pre Portugalsko, sú 
ukážkou toho, čo ona získa pre celý svet, 
ak bude zasvätený Jej Nepoškvrnenému 
Srdcu. „Čo sa uskutočnilo v Portugalsku ako zá
zrak,“ tvrdil kardinál, „to je predzvesťou toho, 
čo Nepoškvrnené Srdce Panny Márie pripravilo 
pre celý svet“.

Ľudstvo má aj dnes možnosť prijať Bo-
žiu vôľu, alebo ju odmietnuť. Dá sa pove-
dať, že triumf Nepoškvrneného Máriinho 
Srdca je priamo úmerný životu a ochote jej 
detí dopomôcť k tomuto víťazstvu. Triumf 
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Nepoškvr neného Srdca Panny Márie môže 
prísť pomaly, alebo ho môžeme urýchliť, 
závisí to od našej odozvy na prosby Panny 
Márie, od spôsobu nášho života a ochoty 
zmeniť ho podľa jej priania. Víťazstvo NSPM 
musí začať v našich srdciach. A ono naozaj 
prichádza, i keď niekedy v skrytosti, ale nie-
kedy až veľmi viditeľne.

Panna Mária je matka, ktorá chce zachrá-
niť všetky svoje deti, ktoré jej Syn zveril. 
Ako záchranu nám ponúka svoje Srdce. 
To Srdce je novou archou pre túto dobu, 
tak ako bol kedysi Noemov koráb. Do tejto 
archy sa vchádza zasvätením sa jej Nepo-
škvrnenému Srdcu. Ona sama o tom hovorí:

„Vstúpte do útočišťa, ktoré pre vás pripra
vila vaša nebeská Matka – pre vašu záchranu 
a aby ste mohli v bezpečí môjho Nepoškvrne
ného Srdca prežiť strašné dni veľkej búrky, 
ktorá sa práve rozpútava.

Toto je okamih pre všetkých, keď je potrebné 
hľadať u mňa útočište, lebo ja som archou 
novej zmluvy.

,Za čias Noemových, bezprostredne pred 
potopou, nastúpili do archy tí, ktorých Pán 
vybral na prežitie strašného trestu. Vo va
šich časoch vyzývam všetky svoje deti vojsť 
do archy novej zmluvy, ktorú som pripravila 
v svojom Nepoškvrnenom Srdci, aby som vám 
pomohla znášať krvavú ťarchu vašej veľkej 
skúšky, ktorá bude predchádzať príchod Pá
novho dňa.‘ – Nepozerajte nikde inde. Vo va
šich časoch bude podobne ako v čase potopy, 
a nikto nemyslí na to, čo pred vami stojí.

Všetci sa veľmi starajú a myslia len na seba 
samých, na svoj pozemský blahobyt, na zá
bavy a všetkými možnými spôsobmi chcú 
ukojiť svoje nezriadené vášne.

Ako málo je dokonca aj v Cirkvi tých, ktorí 
venujú pozornosť mojim materským výzvam, 
plným bolesti!

Aspoň vy, moji milovaní, musíte ma teda 
počúvať a nasledovať. Potom, prostredníc
tvom vás, budem môcť pozývať všetkých, aby 
čo najskôr vstúpili do archy novej zmluvy 
a záchrany, ktorú vám moje Nepoškvrnené 
Srdce pripravilo pre toto obdobie trestu. Tu 
budete v pokoji a budete schopní byť zname
ním môjho pokoja a mojej materskej útechy 
pre všetky moje úbohé deti.“ (MK 30.7.1986)

V tejto „arche novej zmluvy“ je už mnoho 
jej detí a mnoho ďalších pribúda, ako to 
vidno z nasledujúcich príspevkov.

Fatimská stopa v Kyjeve
Od prvých chvíľ svojho pobytu na Maj-
dane som si všimol, že ľudia často majú 
pri sebe ružence. Stali sa v akomsi zmysle 
symbolom Majdanu. Zamyslel som sa, od-
kiaľ sa vzala popularita ruženca na tomto 
mieste. Prostredníctvom otcov Dominiká-
nov z Kyjeva dopátral som sa k iniciátorovi 
modlitieb na Majdane, gréckokatolíckemu 
kňazovi Petrovi Kobalovi zo Zakarpatska. 
Povedal mi, že už od dávna uskutočňuje 

evanjelizáciu prostredníctvom modlitby 
posvätného ruženca. Spozoroval pri 
tom, že zvlášť dobre je prijímaná v spo-
ločenstvách nachádzajúcich sa vo veľmi 
ťažkých situáciách – uprostred chorých 
a uväznených.

Bol svedkom mnohých milostí, ktoré ob-
dŕžali ľudia modliaci sa ruženec. Keď došlo 
k rozbitiu pokojných študentských protestov 
v noci z 30. novembra na 1. decembra 2013, 
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pocítil vnútornú potrebu prinášať útechu 
trpiacim práve cez spoločnú modlitbu ru-
ženca. Objednal niekoľko tisíc ružencov 
zároveň s textom modlitby a odcestoval zo 
svojej farnosti, nachádzajúcej sa na dru-
hom konci Ukrajiny, do Kyjeva. Došiel tam 
v nedeľu 2. decembra, kedy sa na Majdane 
zišiel veľký dav, protestujúci proti zbitiu štu-
dentov. Neboli vtedy veľké politické heslá, 
len jedna požiadavka: nedovolíme biť naše 
deti. V atmosfére rozhorčenia na zjavnú ne-
spravodlivosť, návrh modliť sa ruženec bol 
prijatý výborne. Ľudia hromadne prijímali 
ruženec. Časť ich síce prijímala ako „jedova
tých hadov“, ale mnohí prosili objasniť, ako sa 
majú modliť. Vtedy kňaz Kobal zorganizoval 
skupinu dobrovoľníkov, ktorí chodili po Maj-
dane, rozdávali ružence a súčasne učili ako 
sa ho modliť. Podľa jeho príkladu sa pridali aj 
ďalší duchovní, a tak ruženec sa stal najdôle-
žitejšou modlitbou Majdanu. Odhadom tam 
bolo rozdaných najmenej 700 000 ružencov.

Ako zdôraznil, išlo mu o to, aby všetky 
modlitby ruženca na Majdane sa stali vypl-
nením zjavenia z Fatimy, odkiaľ pochádza 
výzva k obráteniu Ruska. „Vtedy“, dodal, 
„Ukrajina bola súčasťou Ruska, takže závä
zok Máriinho posolstva spočíva tiež aj na nás. 
Čím viac bude modlitby, tým viac budeme 
mať slobody,“ presvedčoval.

Nezávisle od tejto iniciatívy socha Panny 
Márie Fatimskej sa tiež objavila na Majdane.

Priviezol ju z pallotínskej farnosti z Dow-
byszu kňaz Waldemar Pawelec. Stála v tá-
bore modlitby až do utorka 18. februára, 
kedy Berkut – (Berkut je špeciálna policajná 
jednotka ukrajinskej milície.) vydal roz-
hodnutie o útoku na Majdan. V tom čase 
ju ktosi preniesol na hlavnú tribúnu, vďaka 
čomu ochraňovala celé zhromaždenie. So-
cha Panny Márie Fatimskej stojí na hlavnej 
tribúne doteraz, obklopená veľkou úctou od 
kresťanov rôznych vyznaní. Obracajúc na 
to pozornosť Stanisław Szyrokoradiuk pri-
pomenul v nedeľu, že rozpad Sovietskeho 
zväzu a súčasne zbúranie pomníka Lenina 

v Kyjeve sa uskutočnilo 8. decembra, presne 
na sviatok Nepoškvrneného počatia Panny 
Márie. Naklonilo ho to k výzve, aby na pod-
stavci minulého pomníka sochy Lenina, po-
stavili sochu Nepoškvrnenej Panny Márie. 
Majdan prijal tie slová búrlivými ohlasmi 
a zvolaním „Molodiec“.

Je potrebné obrátiť pozornosť na to, že 
jedným z výsledkov Majdanu je dekomu-
nizácia ukrajinskej tlače. V priebehu nie-
koľkých dní bolo zbúraných približne 30 
pomníkov Lenina na mnohých miestach 
centrálnej i východnej Ukrajiny. Na Západ-
nej Ukrajine pomníky Lenina zbúrali už na 
začiatku 90. tich rokov.

Tento jav bol naz-
vaný „Leninopad“ 
a s ur čitosťou ukazuje, 
aké hlboké zmeny 
sa konajú v Ukrajin-
skom vedomí. His-
tória Majdanu sa už 
stáva mýtom, zakla-
dajúcim novú ukra-
jinskú spoločnosť, 
ktorá sa vymyká zo 
všeobecného chaosu. 
Jedným z jej zák ladov, na ktorý sa budú od-
volávať budúce pokolenia, bude rozprávanie 
o tom, ako modlitba ruženca pred sochou 
Panny Márie Fatimskej dala ľuďom na Maj-
dane silu k vytrvalosti i nádej na zmenu.

Andrzej Grajewski, preklad: Artur Bilyk, CSsR 
http://gosc.pl/doc/1898899.Fatimski-slad-w-Kijowie
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Biskup Pyl: „Zasvätil som Krym Nepoškvrnenému Srdcu Panny Marie“
V deň referenda (16.3.2014) bol Krym zasvä-
tený Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie. 
„Pred Najsvätejšou sviatosťou sme sa modlili za 
pokoj pre celú oblasť a za vládu, ktorej bude ležať 
na srdci dobro obyvateľov,“ hovorí v   rozhovore 
pre Vatikánsky rozhlas pomocný biskup 
Odesko-simferopolskej diecézy Jacek Pyl. 

Ako uviedol, nedeľných bohoslužieb sa zú-
častnili zástupy veriacich. Všade sa mod-
lili za mier: „Mysleli sme si, že dnes príde na 
bohoslužby menej ľudí, ale nakoniec ich bolo 
dokonca viac než obvykle. Spovedajú sa, pri
stupujú k sviatostiam, modlia sa. Vzhľadom na 
prebiehajúce referendum som po každej svätej 
omši pred vystavenou Najsvätejšou sviatosťou 
ako krymský biskup zveroval celý náš krymský 
dekanát Nepoškvrnenému Srdcu Panny Má
rie. Našu ľudskú bezmocnosť zverujeme Márii 
a skrze jej príhovor Kristovi.

Najprv sme prosili Boha o odpustenie všet
kých hriechov národa na Kryme a potom sme 
prosili Máriu o príhovor za to, aby sme podľa 
vzoru evanjelia pretvárali skutočnosť, v kto
rej nám Boh doprial žiť, k lepšiemu. Aby sme 
každé zlo vedeli pretvoriť na dobro.“ Biskup 
Pyl dodáva, že názory na to, čo sa na Kryme 
deje, sa veľmi rôznia. „Hovoril som s ľuďmi 
a názory sa rôznia, pretože sú to predsa ľudia 
rôznych národností. Avšak je dobré, že Kato
lícka cirkev stojí nad všetkými rozdielmi, je 
pre všetkých, neobmedzuje sa na jeden ná
rod alebo národnosť, ale pomáha všetkým. 
Modli sa za pokoj a za múdreho a zodpoved
ného vodcu. Ľudia chcú predovšetkým žiť 
v mieri a pokoji. Každý chce štát, v ktorom 
bude vládnuť sociálna spravodlivosť, bude 
dostávať spravodlivú mzdu a kde sa nebude 
trpieť nezamestnanosťou. Ale predovšetkým 
si všetci želajú, aby nedošlo k vojne a prelie
vaniu bratskej krvi,“ hovorí pomocný biskup 
Odesko-simferopolskej diecézy, Jacek Pyl

Zasvätenie Krymu z vrtuľníka
30.4.2014

Kňaz diecézy Simferopol a Krymu Mos-
kovského patriarchátu otec Basil drží ikonu 
Matky Božej „horiaceho kríka“, ktorá je 
považovaná za ochrankyňu proti požiaru 
a prírodným katastrofám, počas preletu 
okolo Krymskej pôdy vo vrtuľníku MI-8 
ruského ministerstva.
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Zasvätenie Ukrajiny Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie
V nedeľu (23.3.2014) na Ukrajine vo všet-

kých rímsko-katolíckych chrámoch sa po 
svätej omši kňazi a veriaci spojili modlitbou 
zasvätenia Nepoškvrnenému Srdcu Panny 
Márie... Zakončenie Konferencie bolo 20. 
marca v  Charkovskej Katedrále, počas 
ktorej biskupi zasvätili Ukrajinu Nepo-
škvrnenému Srdcu Panny Márie. V nedeľu 
23. marca sa k tomuto zasväteniu pripojili 
všetky farnosti Ukrajiny. Zasvätením Ukra-
jiny Jej Nepoškvrnenému Srdcu, veriaci pro-
sia o ochranu pred zlým, pokoj a milosť pre 
Ukrajincov a všetkých ľudí dobrej vôle.

V nedeľu 6. apríla sa vo všetkých kosto-
loch Ukrajinskej gréckokatolíckej cirkvi 
konala obnova aktu zasvätenia sa Bohu na 
príhovor Panny Márie. Do tohto aktu sa za-
pojili aj ukrajinské gréckokatolícke komu-
nity v rôznych častiach sveta. „Pokračujúc 
v službe môjho veľkého predchodcu pri oltári 
Kyjeva a Haliča, túžim v spoločenstve s ce
lou Cirkvou na Ukrajine a na celom svete, 
obnoviť akt zasvätenia ukrajinského ľudu 
na mocný príhovor presvätej Bohorodičky,“ 
povedal vyšší arcibiskup Sviatoslav Ševčuk, 
hlava Ukrajinskej gréckokatolíckej cirkvi. 
Vo svojom pastierskom liste v tejto súvis-
losti píše: „Nech sa táto modlitba k presvätej 
Bohorodičke stane dôkazom našej túžby pre
niesť toto zasvätenie do nášho konkrétneho 
života. Budeme mu verní osobne i v komu
nitách, vyprosujúc si na príhovor Theotokos 

(Bohorodičky) od Pána, aby žehnal náš ná
rod, tak dlho skúšaný utrpením.“ Klerikov 
i laikov ďalej povzbudil vytrvať vo viere 
a v modlitbe k Panne Márii týmito slovami: 
„Zostávajúc vždy pod jej ochranou, kiež po 
odriekaniach a strádaniach Veľkého pôstu 
dospejeme k žiarivému Vzkrieseniu nášho 
Pána Ježiša Krista, aby sme boli svedkami 
a protagonistami obnovy našej milovanej 
vlasti!“
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Zasvätenie královohradeckej diecézy Nepoškvrnenému  
Srdcu Panny Márie

Už pred tristo rokmi královohradecká die-
céza vynikala mariánskou úctou, biskup 
Ján Tobiáš Becker na začiatku 18. storočia 
umiestnil sochu Panny Márie priamo nad 
hlavný vchod biskupskej rezidencie. Králo-
vohradecký biskup Jan Vokál preto 1. janu-
ára 2014 otvoril jubilejný rok k 350. výročiu 
založenia diecézy práve jej zasvätením Ne-
poškvrnenému Srdcu Panny Márie.

Zároveň sa tým pripojil k pápežovi Fran-
tiškovi, ktorý Nepoškvrnenému Srdcu 
Panny Márie zveril svet vlani v októbri. 

Podobne to učinil už Svätý otec Pius XII. 
v roku 1942 a Ján Pavol II. v rokoch 1984 
a 2000. Vždy pri tom bola v Ríme originálna 
socha Panny Márie z portugalskej Fatimy, 
ktorá je s úctou k Nepoškvrnenému Srdcu 
Panny Márie spojená.

Táto socha bola teraz tiež v  královo-
hradeckej katedrále, hoci len jej replika 
z kaplnky biskupa.

„V tomto roku si nechceme len pripomínať 
dávnu históriu. Chceme na ňu plne nadvia
zať. Urobíme to dnes tým, že spoločne ob
novíme a oživíme dávnu mariánsku úctu, 
ktorá je s diecézou spojená viac, ako mnohí 
z  nás tušili,“ povedal biskup Ján Vokál 
v úvode novoročnej svätej omše v katedrále, 
ktorú úplne zaplnili veriaci z celej diecézy.

„Ak prijímame Krista, nemôžeme prehliadať 
Máriu. Na ceste ku Kristovi sa nedá Matku Bo
žiu minúť alebo obísť,“ doplnil biskup.

Zdroj: http://www.bihk.cz/aktuality/zpravy/2642-
-biskup-zasvetil-diecezi-panne-marii.html

Zasvätenie Slovenského národa Sedembolestnej Panne Márii 
na Národnej púti v Šaštíne
Katolíci slávili sviatok Sedembolest-
nej Panny Márie, patrónky Slovenska 
15.9.2014. Tisíce pútnikov (50 000) sa zišli 

v Šaštíne na národnej púti pri príležitosti 
sviatku patrónky Slovenska – Sedembo-
lestnej Panny Márie.

Kardinál Tomko pripomenul veriacim, že 
i dnes sa bojuje o dušu národa.

Jej vyvrcholením bola svätá omša, ktorú 
za prítomnosti slovenských biskupov celeb-
roval kardinál Jozef Tomko, emeritný pre-
fekt Kongregácie pre evanjelizáciu národov. 
Ten vo svojej kázni upozornil, že si tento rok 
na Slovensku pripomíname 450. výročie za-
čiatku úcty k Sedembolestnej Panne Márii.

„Prišli sme prosiť o duchovnú obnovu a silu 
znášať ťažkosti života za osobné i národné 
hriechy. Nezabudnime, že boj medzi dobrom 
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a zlom pokračuje v našom srdci i okolo nás. 
V podobe nespravodlivých rozhodnutí, láka
vých klamstiev, nemravných ponúk i našich 
osobných pokušení. Na ktorej strane stojíme 
ako ľudia i ako národ? Nezabúdajme na ten 
meč v srdci Panny Márie a nezapichujeme 
ho hlbšie do rany,“ povedal zhromaždeným 
veriacim kardinál.

Ako zdôraznil, máloktorý národ, ktorý 
je taký malý ako slovenský, vytrpel toľko 
príkoria a  poroby a  napriek tomu bez 
úhony žije ďalej. Podľa jeho slov je to vďaka 
ochrane patrónky Slovenska, Sedembolest-
nej Panny Márie, ktorej pomoc potrebuje 
naša krajina i dnes. „I dnes sa bojuje o dušu 
národa. Čo sa nám ponúka? Hovoria nám, 
že už ani nemusíme rozmýšľať, čo je dobré 
a čo zlé. Nahrádzame Boha iným vecami. 
A ponuky sú také lákavé. Voľná láska bez 
pevných základov, bez manželstva, bez Boha. 
Sme slobodní, aj od Boha a bez náboženskej 
záťaže. My chceme sami rozhodovať o pravde, 
o eutanázii, o interrupcii... Nech žije svet bez 
Boha!“ povedal Tomko. V tejto chvíli prichá-
dza podľa jeho slov na pomoc Panna Mária. 
„Hľadáme u nej nádej a v jej súcite a úsmeve 
ju nachádzame. A k tomu pridávame prosbu 
– Sedembolestná Panna Mária, oroduj za 
nás,“ povedal kardinál Tomko.

„Bohužiaľ, existujú ľudia, ktorí zdôrazňujú 
predovšetkým politické aspekty posolstva 
z Fatimy, teda celosvetové politické dôsledky, 
to, že požiadavky Panny Márie neboli vy
počuté. Všetci sme si vedomí hrozných sku
točností a dôsledkov vojen, najmä jadrovej 
vojny alebo prenasledovania Cirkvi; a je pri
rodzené, že posolstvo Panny Márie z hľadiska 
zamedzenia týchto nešťastí je veľmi dôležité. 
Napriek tomu našou hlavnou úlohou nie je 
premena Ruska alebo prevencia svetových 
vojen, ale spása tohto malého sveta v nás, nad 
ktorým s pomocou Božou, musíme vykoná
vať kontrolu, a za ktorý jedného dňa budeme 
skladať účet Bohu. Čo nám prospeje, aj keď sa 
Rusko obráti a doba mieru a pokoja nastane 

pre ľudstvo, ak sme zlyhali vo veľkej úlohe, 
pre ktorú sme stvorení – spása našej vlastnej 
nesmrteľnej duše.

Fatima je varovanie pre svet, aby prestal 
hrešiť. Je to varovanie, že čas Božej spravod
livosti nadíde, ak nevyužijeme tento čas jeho 
milosrdenstva, túto zvláštnu príležitosť na
praviť sa prostredníctvom Nepoškvrneného 
Srdca Panny Márie. Panna Mária ukázala 
trom deťom víziu pekla. Táto vízia nebola 
pre ich poučenie a varovanie, ale pre naše. 
Následky tisícich vojen sa nemôžu rovnať ka
tastrofe jedinej zatratenej duši. Panna Mária 
nám prišla vo Fatime povedať, ako sa zachrá
niť pred peklom.

Je len na nás, aby sme svojim životom 
a  skutkami boli apoštolmi Panny Márie 
v  týchto našich časoch zmätku a chaosu, 
aby sme ľudom okolo seba vedeli dať príklad 
ako žiť posolstvo Fatimy vo svojich životoch! 
Buďme statoční a uznajme si vlastné chyby! 
Koniec koncov, svet sa nespasí bez našej spo
lupráce! Akt zasvätenia Bohu skrze Nepo
škvrnené Srdce Panny Márie je symbolom 
vôle Cirkvi a všetkých ľudí dobrej vôle, aby 
sa priblížili k Bohu, aby prijali jeho zákony 
a prikázania vo svojich vlastných životoch. 
Neexistujú žiadne čarovné slová premeny. 
Premena musí nastať v našich vlastných ži
votoch! Potom, a až potom, budeme zažívať ví
ťazstvo Nepoškvrneného Srdca Panny Márie 
v celej svojej kráse!“ (Fr. Thomas McGlynn, OP)*

*Fr. Thomas McGlynn, OP je umelec, ktorý vyrezal 
veľkú mramorovú sochu Panny Márie nad hlavným 

vchodom do baziliky vo Fatime. 
Spracovala: Ing. Jana Šutorová
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VEČERADLÁ
Z histórie Mariánskeho kňazského hnutia

Don Stefano Gobbi sa 8. mája 1972 zúčastnil 
púte do Fatimy. V kaplnke Zjavenia sa mod-
lil za kňazov, ktorí nielenže zradili svoje po-
volanie, ale snažia sa zjednotiť v združení 
odbojnom voči cirkevnej autorite. Tu si ho 
Matka Božia vybrala a použila ako nástroj 
na zhromaždenie kňazov, ktorí príjmu jej 
výzvu, zasvätia sa jej Nepoškvrnenému 
Srdcu a budú privádzať veriacich do bez-
pečného útočišťa jej materského Srdca.

V októbri roku 1972 sa pokúsil o nesmelý 
začiatok priateľským stretnutím troch 
kňazov v modlitbe vo farnosti Gera Lario 
(Como). Do marca 1973 bolo prihlásených asi 
40 kňazov. V septembri 1973 sa konalo prvé 
národné stretnutie v San Vittorino neďaleko 
Ríma. Zúčastnilo sa ho 25 kňazov z celko-
vého počtu 80 vtedy prihlásených kňazov.

Od roku 1974 sa začali konať prvé ve-
čeradlá modlitby a bratskej lásky medzi 
kňazmi a laikmi. Postupne sa rozširovali 
v Európe a vo všetkých častiach sveta. Don 
Gobbi viackrát navštívil všetkých päť kon-
tinentov, aby predsedal oblastným večerad-
lám, ktoré vykonal v Európe, v Amerike, 
v Afrike, v Ázii a v Oceánii. Do roku 2010 
medzi členmi Mariánskeho kňazského 
hnutia (MKH) bolo viac ako 400 biskupov 
(aj kardináli, arcibiskupi), 150 000 kňazov 
a  rovnako desiatky miliónov veriacich. 

Medzi prvých členov – kardinálov patril 
Giacomo Lercaro, bolonský arcibiskup.

V roku 1985 zomrel biskup Mons. J. Pe-
reira Venancio, ktorý sa prihlásil už v roku 
1973. Viac ako päť tisíc členov – kňazov, ktorí 
obohatili svoje posledné roky života inten-
zívnym apoštolátom a prežívali pozvanie 
Matky Božej v  Mariánskom kňazskom 
hnutí, nás už predišlo do večnosti. Medzi 
nich už patrí aj Boží služobník P. Gabriele 
Maria Allegra, známy biblista a prekladateľ 
Svätého písma do čínštiny i prvý mučeník 
Nazareno Lanciotti, ktorý bol zastrelený, 
keď pripravoval návštevu dona Gobbiho do 
Brazílie.

V 90. rokoch svätý Ján Pavol II., ktorý 
každý rok v decembri pozýval dona Gob-
biho na osobnú audienciu, prišiel s inicia-
tívou dať MKH oficiálne schválenie – čím 
poveril Kongregáciu pre klérus vtedajšieho 
tajomníka Mons. Crescenzia Sepe. Kongre-
gácia vtedy žiadala od Gobbiho vypraco-
vať štatút. Don Gobbi ho nikdy nepredlo-
žil, a preto hnutie fungovalo na duchovnej 
báze.

Sv. Ján Pavol II. mal k  MKH osobitný 
vzťah a počas svojho pontifikátu ho podpo-
roval. Preto po jeho beatifikácii don Stefano 
Gobbi dal podnet, aby sv. pápež Ján Pavol 
II. bol patrónom Mariánskeho kňazského 
hnutia.

Po smrti dona Gobbiho na sviatok sv. Petra 
a Pavla 29.6.2011 prevzal úlohu zodpoved-
ného za Ma riánske 
kňazské hnutie 
páter Quar tilio 
Gabrielli,  ktorú 
vykonával  nas-
ledujúce dva roky. 
26. júna 2013 bol za 
generálneho zod-
povedného zvolený 
páter Laurent Lar-
roque, dovtedy zod-
povedný za MKH vo 
Francúzsku.
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10. júla 2013 Mons. Diego Coletti, biskup 
v  Como (v  Taliansku, kde je pochovaný 
don Gobbi), schválil štatút Združenia 
MKH, ktorý vypracovalo 30 národných 
zodpovedných. Tak sa vytvorilo súkromné 
združenie veriacich, kde sa pod cirkevným 
dohľadom združujú ľudia žijúci charizmu 
večeradiel. Členovia tohto združenia ne-
vypisujú žiadnu prihlášku, ale tým, že sa 
zúčastňujú večeradiel a žijú spiritualitu 
MKH, stávajú sa súčasťou tohto združe-
nia. Sídlo hnutia sa presunulo z Milána do 
Como-Lora v Taliansku.

MKH na Slovensku...
...sa začalo šíriť už v sedemdesiatych rokoch 
vďaka samizdatovej knihe posolstiev Panny 
Márie. V osemdesiatych rokoch sa začali ko-
nať celoslovenské večeradlá kňazov. Prvé sa 
uskutočnilo vo februári 1985 na chate neďa-
leko Šaštína, potom na Donovaloch, kúsok 
od baziliky na Starých Horách. Častým 
miestom večeradiel bola i Levočská hora.

Slovenskí biskupi, kňazi a  veriaci sa 
8.12.1985 na záver osláv 1100. výročia smrti 
svätého Metoda zasvätili Nepoškvrnenému 
Srdcu Panny Márie.

V Bratislave 8. decembra 1992 vykonal 
Mons. Dominik Hrušovský, pomocný bis-
kup Trnavskej diecézy, obrad zasvätenia 
mesta Bratislavy a slovenského národa Ne-
poškvrnenému Srdcu Panny Márie.

Don Gobbi na Slovensku usporiadal 
v septembri 1996 sériu večeradiel. Týchto 
večeradiel sa zúčastnili desaťtisíce ľudí (Ra-
jecká Lesná – 10 000 pútnikov a 40 kňazov, 
Levoča – 10 000 návštevníkov). V Prešove 
don Gobbiho privítal biskup Mons. Ján 
Hirka, v Košiciach arcibiskup Mons. Alojz 
Tkáč, v  Rožňave biskup Mons. Eduard 
Kojnok, v Banskej Bystrici biskup Mons. 
Rudolf Baláž.

V Bratislave sa večeradla v blumentál-
skom kostole zúčastnilo 27 kňazov a bis-
kup Dominik Tóth z Trnavy. V amfiteátri 
v Bratislave ho privítalo 10 000 pútnikov.

Tu don Gobbi povedal: „Hľa, ako sa roz
množila nenávisť! Prvá svetová vojna, druhá 
svetová vojna, všetky vojny v našom storočí. 
Zdá sa, že Satan ospevuje svoje víťazstvo. 
Ale ja vám prinášam dnes podvečer dobrú 
správu: Satanove časy sa krátia. Prichádza 
Máriino víťazstvo! Odvahu! Žite vo veľkej 
nádeji, pretože s  víťazstvom Nepoškvrne
ného Srdca Panny Márie, Kristus prinesie 
svoje Kráľovstvo do sveta... Kráčajme smelo 
v  ústrety týmto novým časom! Sú veľmi 
blízko... Ty, Slovensko, si malým národom, 
patríš k najmenším národom v Európe. Si 
malé, ale zároveň veľké. Slovensko, si veľké, 
lebo veľmi miluješ Pannu Máriu! Vidím, že 
Srdce Panny Márie sa otvára a vychádzajú 
z neho lúče jej Lásky, Milosti na váš národ.“

Kamila Čiešková, Zvolen
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Celoslovenské večeradlo 
Mariánskeho kňazského 
hnutia v Snine

V dňoch 27. až 29. septembra 2014 sa ve-
riaci dekanátu Snina podujali uskutočniť 
celoslovenské večeradlo Mariánskeho 
kňazského hnutia s veľkou podporou a po-
mocou dekana vdp. Alana Tomáša.

Snina je malebné mestečko na severový-
chode Slovenska, ako sa vraví, takmer na 
konci republiky. V uvítacom prejave nám 
však vdp. Alan Tomáš povedal, že to môžeme 
vidieť aj z iného pohľadu – na začiatku našej 
republiky. Jednoducho pre veriacich zo západ-
ného a stredného Slovenska to znamenalo 
precestovať stovky kilometrov a cestovať aj 
celý deň alebo celú noc podľa času odchodu 
z domova. Cestovali veriaci v každom veku 
(mládež, sedemdesiatnici a podaktorí aj s bar-
lami). Panna Mária si nás pozvala bez ohľadu 
na vek, ona si pozýva svoje vojsko zasvätené 
jej Nepoškvrnenému Srdcu. Viacerí z nás, 
ktorí zvyčajne chodíme na celoslovenské ve-
čeradlá, nemohli prísť kvôli chorobe a veľkej 
vzdialenosti. Ako obyčajne sa však chrám 
Boží – kostol Povýšenia sv. Kríža v Snine – 
zaplnil skoro do posledného miesta.

Naplnili sa slová Panny Márie (MK 13.5.1992): 
„Vy ste znamením mojej prítomnosti v časoch 
bolestnej skúšky, ktorá pripravuje triumf môjho 
Nepoškvrneného Srdca vo svete. Vskutku, ja 
volám prostredníctvom svojho Mariánskeho 
kňazského hnutia všetkých svojich synov, aby sa 

zasvätili môjmu Srdcu, rozširovali všade veče
radlá modlitby medzi kňazmi, veriacimi, deťmi, 
mládežou a v  rodinách. Tak môžem získať 
veľkú silu príhovoru a zmiernu moc a môžem 
zasiahnuť pre zmenu srdca mojich úbohých 
hriešnych detí. Z roka na rok tak pripravujem 
triumf môjho Nepoškvrneného Srdca.“

Celoslovenské večeradlo MKH bolo 
otvorené v sobotu 27.9.2014 o 9.30 h. podľa 
programu v kostole Povýšenia sv. Kríža. 
Dekan vdp. Alan Tomáš nás všetkých pri-
vítal. Povedal, že mestu Snina sa dostalo 
veľkej pocty, keďže mohlo prevziať štafetu 
organizovania celoslovenského večeradla 
MKH. Pochválil sa pokladmi, ktoré vlastní 
tento chrám – relikviou sv. Kríža a relikviou 
s kvapkou krvi sv. Jána Pavla II., ktorú zís-
kali pri púti do Krakova. Dominantou tohto 
chrámu je aj veľká socha zmŕtvychvstalého 
Ježiša Krista. (Kostol sa skladá z dvoch častí: 
z pôvodného starého kostola Panny Márie 
Snežnej, na stenách ktorého sú ešte pô-
vodné vzácne fresky, a pristavenej novej 
časti kostola Povýšenia sv. Kríža.)

Po úvodnom slove sme sa modlili ra-
dostný posvätný ruženec. Veľkým prekva-
pením bola pre nás prednáška, ktorú mal 
člen z radov našej mládeže, keďže sme ako 
zvyčajne čakali prednášku p. Alžbety Vojt-
kovej. Prednáška bola na vysokej úrovni, 
čím sa prejavilo ovocie práce s mládežou, 
ktorú niekoľko rokov vedie p. Alžbeta Vojt-
ková. Mládež sa každoročne stretáva na let-
ných týždenných pobytoch, kde sa spolu 
modlia, diskutujú a počúvajú prednášky 
kňazov, zúčastňujú sa sv. omší a adorácií.

Popoludní bol program v novej stavbe Cen-
tra mládeže pri fare. Spolu sme sa pomodlili 
a vypočuli si prednášku p. Alžbety Vojtkovej. 
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Vyzvala nás, aby sme sa zasväcovali Panne Má-
rii podľa zasvätenia uvedeného v modrej kni-
žočke – Večeradlo modlitby s Pannou Máriou. 
Toto zasvätenie zostavil z posolstiev Panny 
Márie don Stefano Gobbi. V rámci prednášky 
nám povedala aj svedectvo obrátenia jedného 
mladého človeka, ktorý si našiel na internete 
knihu „Kňazom, najmilším synom Panny 
Márie“. Bol evanjelikom a chodil do evanjelic-
kej školy. Pracoval v Rakúsku a po určitých 
stretnutiach a skúsenostiach sám hľadal cestu 
k Panne Márii. Teraz už požiadal o krst v Kato-
líckej cirkvi a je horlivým členom MKH.

O  17.15 h. sme v  kostole Povýšenia sv. 
Kríža privítali arcibiskupa Mons. Bernarda 
Bobera. Spolu sme sa modlili slávnostný 
posvätný ruženec. Po ňom nasledovala sv. 
omša, ktorej sa zúčastnilo pätnásť kňazov. 
Z Mariánskeho kňazského hnutia spome-
niem vdp. Mariána Vojtka, ThDr. Aman-
tiusa Akimjaka, P. Humberta Virdzeka, 
vdp. Dušana Mončeka... Kostol Povýšenia 
sv. Kríža bol preplnený, pretože sem prišli 
mnohí veriaci zo Sniny a okolia. Slávnostné 
otvorenie sv. omše bolo nádherné a vytvo-
rilo vznešenú a hlbokú duchovnú atmos-
féru, ktorú dotváral aj krásny hudobný 
prejav speváckej skupiny zo Sniny, vedenej 
miestnou kantorkou. V kázni nám otec arci-
biskup Bober okrem iného pripomenul dve 
závažné skutočnosti. Tou prvou je uplynutie 
25. rokov od nežnej revolúcie a tou druhou 
70. rokov od skončenia druhej svetovej 
vojny. „70 rokov mieru a pokoja. Sme za to 
Bohu dosť vďační? Uvedomujeme si tento 
vzácny dar? Je to pre nás dôležité? Koľko sa 
modlíme za mier a pokoj vo svete? Mal by 
to byť predovšetkým pokoj v našom vlast
nom srdci. Každého jedného z nás. Najprv 
musíme začať od seba. Potom bude pokoj 
aj v spoločenstvách, na každej úrovni ria
denia štátov aj medzi národmi.“ Na záver 
sv. omše nám otec arcibiskup povedal, že sa 
s nami cítil ako Peter na hore Tábor a žiada 
sa mu s nami zostať. Bolo to pre nás veľkým 
povzbudením, keďže sme sa všetci snažili 

o skutočné precítenie modlitby svätého ru-
ženca a slávenia sv. omše.

Po sv. omši sa všetci zoradili do svieč-
kového sprievodu podľa priania Panny 
Márie. Vytvoril sa veľmi dlhý rad blikajú-
cich sviečok, ktorý sprevádzal fatimskú 
sochu Panny Márie spevom a modlitbami 
do druhého Božieho chrámu na sídlisku 
v Snine – kostola Božieho Milosrdenstva. 
V tomto kostole je uložená relikvia sv. Faus-
tíny. Sviečkový sprievod bol ukončený sláv-
nostným požehnaním okolo 22.00 h.

V nedeľu 28.9.2014 sme sa stretli v Centre 
mládeže a program sa začal modlitbou ran-
ných chvál. Po nich sa nám predstavila mlá-
dež. Pochválili sa nám, kde a ako trávili toto 
leto na spoločných duchovných cvičeniach. 
Rozprávali nám o svojich zážitkoch, pocitoch 
a problémoch. Niektorí sa odvážili rozprá-
vať aj o svojom obrátení alebo ceste k Bohu 
a Panne Márii. Pretože sa takto stretávame 
s mládežou už niekoľko rokov, všetci sme sa 
cítili ako pri rozhovore s našimi vlastnými 
deťmi. Vytvorila sa príjemná domáca atmos-
féra, plná dôvery a porozumenia. Na záver 
sme sa spolu pomodlili spievaný posvätný 
ruženec. Zlatým klincom bola hymna mlá-
deže – „My sme vojaci...“ Táto pieseň nás vždy 
všetkých povzbudí a poteší.

O 10.00 h. sme sa už v kostole Povýšenia 
sv. Kríža modlili posvätný ruženec svetla, 
ktorý viedol P. Humbert Virdzek. Jednot-
livé desiatky sprevádzal svojimi hlbokými 
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rozjímaniami. Svätú omšu celebroval vdp. 
Marián Vojtko, ktorý je zodpovedný res-
ponzabile za kňazov MKH na Slovensku. 
Záver sv. omše patril adorácii pred Sviatos-
ťou oltárnou, pri ktorej sme ďakovali Bohu 
a Panne Márii za krásne chvíle strávené 
v Snine na celoslovenskom večeradle MKH.

Ďakujeme i všetkým organizátorom a dob-
rovoľníkom, ktorí sa o nás starali. Celosloven-
ské večeradlo v Snine v nás zanechalo hlbokú 
stopu. V našom srdci zostanú prekrásne du-
chovné zážitky a noví priatelia.

Už teraz sa tešíme na nasledujúce celo-
slovenské večeradlo v Šaštíne na jar 2015.

Aurélia Barančeková, Partizánske

Pozvanie Fatimskej Panny 
Márie k večeradlám 
v byzantskom obrade
„Volám dnes všetkých synov Cirkvi, aby sa 
spojili v jednom neustálom večeradle mod
litby so mnou, svojou nebeskou Matkou.“ 
(MK 14.5.1989)

Je to už (alebo iba) 20 rokov, čo aj nás fa-
timská Panna Mária zjednotila na prvom, 
ešte vtedy nesmelom, večeradle, ktoré sa 
konalo 2.6.1994 v Katedrálnom chráme sv. 
Jána Krstiteľa v Prešove pred jej milostivou 
sochou, ktorá v tom čase putovala po Slo-
vensku. Tých 20 rokov je milostivý čas, keď 
sa s Ňou počas pravidelných fatimských 
sobôt archieparchiálnych a rodinných ve-
čeradiel, obetovaných za kňazov a taktiež 
duchovných cvičení konaných formou 
večeradla, modlíme a zasväcujeme sa jej 
Nepoškvrnenému Srdcu.

Už náš blahoslavený biskup Pavol Peter 
Gojdič vo vojnových časoch pochopil vý-
znam posolstiev z Fatimy a 14.10.1944 (te-
raz si pripomíname 70. výročie) vyhlásil 
pastierskym listom v eparchii Mariánsky 
rok a pobádal k úcte k Nepoškvrnenému 
Srdcu Panny Márie, k dennej modlitbe po-
svätného ruženca, a prehlbovaniu lásky 
k Nej. Prišiel koniec vojny a 28.8.1945 zasvä-
til počas hlavnej odpustovej slávnosti v Ľu-
tine Prešovskú eparchiu a celý národ Nepo-
škvrnenému Srdcu Panny Márie. Aj vďaka 

tomu zostali 
naši biskupi, 
kňazi a veriaci 
počas prena-
s l e d o v a n i a 
komunizmu 
verní Bohu, 
Cirkvi a  Sv. 
Otcovi.

26.10.2013 
s m e  m a l i 
v Ľu  tine celo-
denné archi-
eparchiálne 

večeradlo, na ktorom nás zasvätil Nepo-
škvrnenému Srdcu Panny Márie náš ar-
cibiskup Mons. Ján Babjak, SJ za prítom-
nosti 12 kňazov a veriacich. Bolo to posledné 
archiepar chiálne večeradlo, ktoré viedol 
aj náš dovtedy najvernejší kňaz večeradiel 
MKH v byzantskom obrade otec Oto Gábor, 
ktorému sme tam blahoželali k 85. narode-
ninám. Na Vianoce, 25.12.2013, si ho milos-
tivý Pán povolal k sebe Domov do večnosti. 
Pri pohrebných obradoch otec arcibiskup 
vyzdvihol jeho vernosť Bohu, lásku k Pre-
svätej Bohorodičke a vytrvalosť v konaní 
večeradiel. Vyzval kňazov, aby ho zastúpili 
a konali večeradlá.
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Tohto roku, 13. septembra, sa uskutočnilo 
v Chráme Povýšenia sv. Kríža v Prešove ar-
chieparchiálne večeradlo, na ktorom slávil 
archijerejskú sv. liturgiu vladyka Milan 
Lach, SJ. Po jej skončení slávnostne za-
svätil svoje kňazstvo, spolu s prítomnými 
kňazmi, Nepoškvrnenému Srdcu Panny 
Márie. V jeho prítomnosti sme my, veriaci, 
zasvätili aj svoje rodiny modlitbou zasväte-
nia rodín Nepoškvrnenému Srdcu Panny 
Márie. Počas modlitby troch posvätných 
ružencov, sv. liturgie a adorácie sme sa 
modlili aj za pokoj vo svete a za požehna-
nie našich rodín. Nádej pre nás všetkých 
v týchto ťažkých časoch zaznela v prvej 
prednáške, cez slová z knihy Kňazom, naj
milším synom Panny Márie: „Váš celý ru
ženec, ktorý sa vo večeradlách modlíte na 
naliehavú žiadosť vašej nebeskej Matky, 
je ako nesmierna reťaz lásky a záchrany, 
ktorou môžete ovinúť osoby a  situácie 
a dokonca mať vplyv na všetky udalosti 
vášho času. Pokračujte v jeho modlitbe, roz
množte vaše večeradlá modlitby.“ (MK 7. 
októbra 1979) V prednáške zaznelo aj svedec-
tvo o sile spoločnej modlitby, o sile zasvä-
tenia, keď vďaka večeradlám a zasväteniu 
NSPM došlo k obráteniu, k uzdraveniu, 
ale aj k záchrane života pred istou teles-
nou smrťou. Povzbudzovali nás slová, aby 
sme konali, rozširovali večeradlá hlavne 
v rodinách, modlili sa ruženec, čítali Sväté 
písmo a vo večeradle aj posolstvo z modrej 
knihy a zasväcovali sa Nepoškvrnenému 
Srdcu Panny Márie. Vďaka Mons. Jánovi 
Babjakovi, SJ, ktorý udelil Imprimatur no-
vej brožúrke Večeradlo modlitby s Pannou 
Máriou, máme možnosť šíriť, konať a mod-
liť sa tieto večeradlá v byzantskom obrade, 
hlavne vo svojich farnostiach a v rodinách. 
V tejto brožúrke je celý priebeh modlitby 
večeradla, posvätného ruženca s častými 
úryvkami posolstiev z modrej knihy a ob-
jasňuje, čo sú večeradlá. (Brožúrka sa dá kúpiť 
alebo objednať v predajni Petra – Hlavná 1, Prešov, 
viac inf. na www.mkh.sk/grkat)

Na archieparchiálnom večeradle o. bis-
kup Milan Lach, SJ počas diskusie vydal nád-
herné svedectvo o Panne Márii ako o svojej 
Matke. Z  jeho úst odzneli aj vážne slová 
a výzva k modlitbe za pokoj v Sýrii (exodus 
miliónov utečencov...) a za Ukrajinu. Po po-
božnosti akatistu a požehnania rodín mal o. 
Rastislav Baka peknú prednášku o rodine.

Niet priestoru o všetkom písať, ale chcem 
spomenúť detské večeradlo, ktoré sa konalo 
18. októbra v tom istom chráme. Deti samé 
viedli toto detské večeradlo a aj tí najmenší 
sa modlili posvätný ruženec. Deti si nielen 
vypočuli, ale aj skutkom modlitby naplnili 
slová Panny Márie z modrej knihy: „Keď 
vy, moje deti, trpíte so mnou a modlíte sa, 
darí sa vám privádzať denne mnoho duší 
na cestu, ktorá vedie do neba. Preto vy, moje 
dietky, ktoré ste zasvätené môjmu Nepo
škvrnenému Srdcu, buďte dnes nástrojmi 
môjho materského milosrdenstva. Koľko 
duší prichádza do pekla, pretože nemajú 
nikoho, kto by sa za nich modlil a obetoval! – 
povedala som Hyacinte, Františkovi a Lucii 
vo Fatime. Dnes hovorím vám: Koľko duší 
môžete zachrániť pred ohňom zatratenia 
a voviesť ich do neba, ak sa so mnou denne 
modlíte za ne a obetujete sa!“ (MK 13.8.1982)

Chcem vás, taktiež z osobných skúseností, 
poprosiť o modlitbu za šírenie večeradiel 
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a povzbudiť vás, nebojte sa prijať pozvanie 
Panny Márie a konať večeradlá medzi gréc-
kokatolíkmi vo vašich mestách a dedinách.

„...Blížim sa k vašim srdciam a žiadam 
každého s materskou naliehavosťou, aby 
ste mi pomáhali. Synovia, pomáhajte mi! 
Matka teraz potrebuje vašu pomoc. Nepo
čujete, ako vás zo všetkých strán volám, 
zhromažďujem a úpenlivo prosím? Veľmi 
vás prosím znameniami, ktoré sa stávajú 
častejšími a väčšími: Sú to moje slzy, moje 
zjavenia a moje posolstvá...

Pomôžte mi, moji najmilší synovia, zadr
žať tento svet pred pádom do priepasti! Po
môžte mi ešte zachrániť toľko mojich strate
ných detí! Svojimi malými rukami posilňujte 
milosrdné ruky svojej nebeskej Matky! Preto 
vás žiadam, aby ste všetci odpovedali na 
moju úzkostlivú výzvu.“ (MK 21.1.1978)

Vďaka vám „Nakoniec moje Nepoškvr
nené Srdce zvíťazí!“ (Fatima 1917)

Jaroslav Dvorščák

Večeradlá v Topoľčanoch

Chceme sa s vami podeliť o fatimské so-
boty, ktoré sme mávali a naďalej mávame 
v našej farnosti už viac rokov. V roku 2011 
sme boli prvýkrát oslovení, či môže byť 
celoslovenské večeradlo vo farnosti Topoľ-
čany. Náš pán dekan, vdp. Mons. Marián 
Dragúň, veľký mariánsky ctiteľ, bez roz-
mýšľania povedal áno, a tak celosloven-
ské večeradlo mohlo priniesť veľké ovocie. 
Tohto roku – 2014 – sa v našej farnosti zo-
pakovalo opätovne po troch rokoch. Bol to 
neopísateľný zážitok z modlitieb a celého 
sprievodu.

Ale vrátim sa späť k roku 2011. Stretnu-
tie s Pannou Máriou pri spoločnej modlitbe 
večeradla nás vtedy tak zasiahlo, že od tej 
doby sme pravidelne každý mesiac mávali 
s pánom dekanom fatimskú sobotu spojenú 
s mariánskym večeradlom v kostole Nane-
bovzatia Panny Márie a  vždy trinásteho 
v mesiaci v kláštore sestier Panny Márie 
Jeruzalemskej.

V tomto roku 2014, nakoľko je zasvätený 
Sedembolestnej Panne Márii, sme mali vo 
farskom kostole prvé soboty v mesiaci, 
fatimské večeradlá, spojené s  rôznymi 
púťami zasvätenia sa Sedembolestnej 
Panne Márii. Jednotlivé púte navrhol pán 
dekan – prvá bola hromničná púť matiek, 
ďalší mesiac púť otcov, potom púť starých 
rodičov, púť rodín, púť zaľúbených, púť 
ružencových bratstiev a putovnej Panny 
Márie. Pre nás farníkov je úžasné sledo-
vať, aké má náš duchovný otec otvorené 
srdce pre každého, kto od neho potrebuje 
pomoc. Obdivujeme jeho lásku a dobro-
srdečnosť. Je to skutočne kňaz s veľkým 
srdcom a vieme, že cez deň sa modlieva 
viac ako 5 desiatkov ruženca. Ten tenký 
povrázok – posvätný ruženec – ho vedie 
na jeho kňazskej ceste, ťažkej ale krásnej. 
Z podnetu pána dekana sa odohral i mu-
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zikál – Sedem bolestí Panny Márie, ktoré 
nacvičili sestry Božského Vykupiteľa. Sme 
veľmi vďační za krásny umelecký i du-
chovný zážitok, zvlášť v tomto roku.

Veľmi dojímavé je, keď sa posvätný ru-
ženec v prvú sobotu predmodlievajú deti. 
Často môžeme sledovať ako sa v sakristii 
s radosťou detského srdiečka chystajú na 
modlitbu. Vidieť ruženec v rukách detí je 
niečo úžasné! Oni až horia láskou k Matke 
Božej. Tešíme sa s nimi a tešíme sa vždy i na 
trinásteho v mesiaci. Vieme, že v tichosti 
srdca pookrejeme pri Matke Božej, zjedno-

cujeme sa s tisíckami veriacich na celom 
svete v modlitbe posvätného ruženca.

Poďme takto i naďalej a modlime sa za 
našich duchovných otcov a s nimi. Vďaka 
vám pán dekan za vaše veľké a dobré srdce, 
za vaše modlitby.

Pozývame i  ľudí z  blízkeho okolia To-
poľčian na fatimské večeradlá s ružencom 
v ruke. Nech všetkých požehnáva Panna 
Mária so svojím Synom a sprevádza nás na 
našich cestách životom.

Za spoločenstvo veriacich z Topoľčian
Drahomíra Krošláková

Večeradlá vo farnosti Poprad
Mariánske kňazské hnutie, ktoré vzniklo 
z vnútornej inšpirácie dona Stefana Gob-
biho sa nečakane rýchlo a podivuhodne 
rozšírilo medzi kňazmi, ale aj laikmi vo 
všetkých častiach sveta.

Je to Máriino dielo lásky na pomoc predo-
všetkým kňazom, prežívať strastiplné časy 
boja so sekularizmom vo svete. Mária však 
povoláva k účasti na tomto boji aj nás laikov.

V popradskej farnosti sa stretávame vo 
večeradlách – stretnutiach veriacich na 
modlitbách s Pannou Máriou, a tak chceme 
prispieť modlitbami a svojím zasvätením sa 
Panne Márii v boji za záchranu ľudstva. Cie-
ľom zasvätenia je nechať Pannu Máriu, aby 
v nás žila a pôsobila. Veríme, že zasvätenie 
je najúčinnejší prostriedok na dosiahnu-
tie daru Božieho milosrdenstva pre Cirkev 
a pre celé ľudstvo.

V našej farnosti sa večeradlá modlitby 
s  Pannou Máriou začali konať od roku 
2000, pravidelne každú sobotu v kostole 
sv. Cyrila a Metoda na sídlisku Juh a tiež 
v Konkatedrále Sedembolestnej Panny Má-
rie. Večeradlá sa konali vždy slávnostne, 
v  sprievode so sochou Panny Márie cez 
kostol. Modrá kniha sa stala našou opo-
rou v časoch veľkej temnoty a slová Panny 

Márie boli ako kvapky rosy, ktoré padali 
na naše srdcia. Často sa modlili posvätný 
ruženec dospelí i deti, boli konané i veče-
radlá s chorými a postihnutými. V roku 
2003 sa konalo Celoslovenské večeradlo 
v Poprade aj za účasti don Gobbiho, čo tiež 
zanechalo v našich srdciach hlbokú stopu. 
Spomíname si na krásne chvíle, keď bral 
do náručia naše deti a zasväcoval ich Ne-
poškvrnenému Srdcu Panny Márie. Don 
Gobbi navštívil Popradskú farnosť ešte raz 
a to v roku 2005.

Na takto pripravenej pôde mohli vznik-
núť mnohé večeradlové modlitbové sku-
piny, ktoré sa začali stretávať v rodinách 
a tí, ktorí sa nemohli modliť v rodine, začali 
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sa schádzať v priestoroch pod kostolom sv. 
Cyrila a Metoda na sídlisku Juh.

Naša modlitbová skupina sa stretáva 
každú stredu, vždy v inej rodine, aby sme 
sa modlili posvätný ruženec spolu s Pannou 
Máriou a prežívali skúsenosť bratského spo-
ločenstva. Svoje modlitby obetujeme predo-
všetkým na úmysel Panny Márie, sv. Otca, 
za záchranu hriešnikov a za rodiny. Spo-
ločne rozjímame o tajomstvách posvätného 
ruženca a čítame z knihy „Kňazom, najmil
ším synom Panny Márie“. Obnovujeme stále 
zasvätenie nás a našich rodín Nepoškvrne-
nému Srdcu Panny Márie. Po večeradle sa 
spoločne zúčastňujeme večernej sv. omše 
a adorácie pred vyloženou Sviatosťou oltár-
nou v kostole sv. Cyrila a Metoda. Z týchto 
rodinných večeradiel čerpáme veľkú posilu 
predovšetkým pre náš duchovný život, ale 
aj do všedných dní, kedy sa Mária stáva na-
šou matkou a oporou. Ona je tá, ktorá je pri 
všetkých našich starostiach.

Ďalšie modlitbové skupiny sa stretávajú 
v priestoroch pod kostolom sv. Cyrila a Me-
toda. Pravidelne každý utorok sa už asi 5 
rokov stretáva modlitbová skupina, ktorá 
sa modlí večeradlo za kňazov. Svojimi mod-
litbami chcú vyprosovať potrebné milosti 

pre vykonávanie ich náročnej kňazskej 
služby. Zároveň však myslia aj na kňazov, 
ktorí odišli z pastorácie, vyprosujú im mi-
losť, aby mali odvahu a silu vrátiť sa k po-
volaniu, ktoré im dal Pán. Táto iniciatíva 
vznikla na základe posolstiev modrej knihy, 
kde nás Panna Mária vyzýva k modlitbe 
za jej milovaných synov – kňazov a tiež 
chceme odpovedať na výzvu Panny Márie 
v Medžugorí k modlitbe za kňazov, ktorá 
nám neustále pripomína, akí sú pre nás 
dôležití a potrební.

Našou túžbou bolo, aby sme sa mohli pra-
videlne modliť večeradlo spoločne v kostole 
pred vyloženou Sviatosťou oltárnou. S veľ-
kou radosťou v srdci sme pred rokom priví-
tali oznam, že každú prvú sobotu v mesiaci 
sa bude konať v kostole sv. Cyrila a Metoda 
po rannej svätej omši fatimská pobožnosť 
pred vyloženou Sviatosťou oltárnou, ozdo-
benou sochou Panny Márie Fatimskej a s hu-
dobným organovým sprievodom. Sme radi, 
že po sv. omši zostávajú na fatimskej sobote 
mnohí veriaci, nie iba tí, ktorí sú v modlit-
bových skupinách. Všetci chceme spoločne 
prežívať blízkosť Pána Ježiša, prítomného 
v Oltárnej sviatosti a tiež plniť prianie Panny 
Márie z Fatimy, ktoré povedala prostredníc-
tvom malej Lucie aj nám všetkým: „Usiluj 
sa ma aspoň ty potešiť a povedz, že všetkým 
tým, ktorí sa cez päť mesiacov na prvú sobotu 
vyspovedajú, pristúpia k svätému prijíma
niu, pomodlia sa päť desiatkov sv. ruženca 
a strávia so mnou 15 minút v rozjímaní 
o tajomstvách ruženca s úmyslom odčiniť 
urážky proti mne, sľubujem, že budem pri 
nich v hodine smrti so všetkými milosťami 
potrebnými na spásu ich duše.“

Veríme, že všetky naše modlitby majú 
zmysel, láskavé slová Panny Márie nás na-
pĺňajú radosťou a vzbudzujú v nás nádej, že 
zasvätením sa jej Nepoškvrnenému Srdcu 
dosiahneme náš cieľ: vstúpiť do záhrady 
Panny Márie, kde prebýva najjasnejšie 
svetlo Najsvätejšej Trojice.

Emília Králiková, Jánovce, Mária Javorská, Poprad
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Detské  
večeradlo
Aj v roku 2014 sa konalo celomestské det-
ské večeradlo v kostole Krista Kráľa v Ko-
šiciach. Obvyklý priebeh večeradla bol vý-
nimočný osobitným požehnávaním detí. 
Po slovách našej nebeskej Matky z knihy 
„Kňazom, najmilším synom Panny Márie“ 
nasledoval slávnostný posvätný ruženec. 
Jednotlivé desiatky sa predmodlievali deti 
z cirkevných škôl a škôlok. Aj tie najmenšie 
deti sa modlili s láskou, bez hanby a plynulo, 
nebolo pochýb, že s modlitbou ruženca vy-
rastajú aj vo svojich rodinách. Silu ruženca 
umocnil spev detského zboru zo základnej 
školy sv. Cyrila a Metoda v Košiciach, ktorý 
vniesol radostnú atmosféru. Záujem detí 
a ich sústredenosť bola priam hmatateľná, 
čoho dôkazom bolo ticho a ich pozornosť 
počas celého priebehu večeradla a svätej 
omše, a to aj napriek hojnému počtu z radov 
malých detí. Nepochybne k tomu výrazne 
prispel aj kňaz, ktorý po celý čas volil spô-
sob a slovník vhodný pre deti rôzneho veku.

Potom ako sa každé dieťa zasvätilo Panne 
Márii a vložilo svoju malú dušu do jej Nepo-
škvrneného Srdca, každého osobne požeh-
nal kňaz Oltárnou sviatosťou. Bolo naozaj 
dojímavé pozorovať, ako sa k deťom stojacim 
v dlhom rade skláňa kňaz, aby ich požeh-

nal Ježiš. Na tvárach 
mnohých detí bolo vi-
dieť ťažko opísateľnú 
bezprostrednú dôveru, 
ktorá často nám dos-
pelým chýba. Mala 
som silný pocit, alebo 
predstavu, akoby si ich 
Ježiš láskyplne po jed-
nom k  sebe privinul 
a  pobozkal. Navyše 
som presvedčená, že 
týmto veľkolepým 

úkonom sme jeho už dosť dourážanému 
Srdcu urobili veľkú radosť. Napokon aj sám 
Ježiš nám skrze evanjelium hovorí: „Nechajte 
deti a nebráňte im prichádzať ku mne, lebo 
takým patrí nebeské kráľovstvo.“ (Mt 19,14) Ale 
detičky samé neprídu, je to povinnosť nás 
rodičov, ktorým Boh zveril svoje deti do „vý-
chovy”. Často si neuvedomujeme, že najdôle-
žitejšou je práve výchova v duchovnej oblasti, 
ktorej cieľom je priviesť naše deti „Domov”, 
do domu nášho Otca. V našej obmedzenosti, 
nedokonalosti a neschopnosti splniť túto ná-
ročnú úlohu je najlepším pomocníkom naša 
starostlivá Matka, ktorú nám Ježiš z kríža dal 
ako ten najväčší dar. Myslím si, že mnohí sme 
túto pravdu naplno prijali a pochopili, že Má-
ria je tou najlepšou „spoluvychovávateľkou” 
našich v tomto svete ťažko skúšaných detí. 
Svedčil o tom kostol plný rodín, ktoré s vie-
rou priviedli svoje deti zasvätiť Nepoškvr-
nenému Srdcu Panny Márie. Mnohí merali 
cestu z okolitých dedín.

Často sa pýtame, ako uchrániť naše deti, 
na ktoré sa z každej strany valí zlo tohto 
sveta. Odpoveď je jednoduchá: „Privádzajme 
ich neustále do školy Panny Márie.” Takto 
pripravené deti budú môcť napĺňať Jej slová: 
„Dennodenne, len v srdci maličkých, uskutoč
ňujem najväčší triumf môjho Nepoškvrne
ného Srdca.“ (MK 2.2.1990)

Alenka a Miloš Harčarik, Košice
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Pápež o Máriinom srdci
Spása je darom pre pokorné srdce, ako srdce Máriino

Vatikán 25. marca 2014 – Pán 
kráča spolu s nami, aby ob
mäkčil naše srdce, uviedol 

pápež František pri rannej svätej omši 
v dome Svätej Marty. V súvislosti so sláv-
nosťou Zvestovania Pána zdôraznil, že iba 
s pokorným srdcom, ako je Máriino srdce, 
sa môžeme priblížiť k Bohu. Kam privádza 
pýcha srdca? V odpovedi na túto otázku sa 
Svätý Otec zameral na Adama a Evu, ktorí 
podľahli zvodom satana, pretože uverili, že 
budú ako Boh. Táto hrdosť spôsobí, že sú 
vyhnaní z raja. Ale Pán ich nenechá kráčať 
samých, dá im prísľub vykúpenia a kráča 
s nimi. Pán sprevádzal ľudstvo na tejto dl
hej ceste. Urobil z neho národ a bol s ním. 
A táto cesta, ktorá sa začala neposlušnosťou, 

končí poslušnosťou, Máriiným áno na anje
lovu zvesť. Uzol, ktorý urobila Eva pre svoju 
neposlušnosť – povedal pápež pripomenúc 
sv. Ireneja z Lyonu – rozviaže Mária svojou 
poslušnosťou. Je to cesta, sprevádzaná množ
stvom Božích zázrakov.

„Pán kráča uprostred svojho ľudu. A prečo 
kráča so svojím ľudom s takou nehou? Aby ob
mäkčil naše srdce. Výslovne hovorí: ‚Z tvojho 
kamenného srdca urobím srdce z mäsa.‘ Ob
mäkčí naše srdce, aby mohlo prijať prísľub, 
ktorý urobil v  raji. Skrze človeka prišiel 
hriech, skrze iného človeka prichádza spása. 
A táto dlhá cesta pomohla nám všetkým, aby 
sme mali srdce ľudskejšie, bližšie k Bohu, nie 
tak pyšné, nie tak sebestačné.“

Zdroj: http://sk.radiovaticana.va/news/2014

Diecézne Fatimské soboty
Zlo už nemá posledné slovo!

Prinášame vám slová kázne arcibiskupa 
Bernarda Bobera, ktoré odzneli v kostole 
sv. Gorazda v Košiciach 13.5.2013.

Koniec dobrý, všetko dobré – zvykneme 
povedať, keď si po dlhších vzájomných 
nedorozumeniach, nezhodách, alebo 
rôznych problémoch konečne zhlboka 
vydýchneme, a napriek utŕženým ranám 
hodnotíme celý náš boj za dobrú vec ako 
víťazný. Celý život človeka je bojom a nie-
len o veci či záujmy, ale je to predovšetkým 
boj o dušu a večný život. Kto sa však zverí 
Ježišovi Kristovi a v duchovnom zápase 
sleduje jeho výzvy a jeho Slovo, nemusí 
sa báť, že premrhá šance k Božej milosti 
na večný život. Ježiš hovorí aj dnes, čítali 
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sme o tom: „Vo svete máte súženie, ale 
dúfajte, ja som premohol svet!“ (Jn 16, 33)

Dnešný deň je výnimočný, pretože 
je pamätným dňom avizovaného ví-
ťazstva. K Víťazovi nad hriechom 
i smrťou, k Božiemu Synovi, nás 
totiž neustále, vždy znova a znova 
v behu dejín, nabáda a pozýva jeho 
Matka – Panna Mária. Bolo tomu tak 
aj pri jej skutočnom, naozaj potvrde-
nom a uznanom zjavení vo Fatime.

Okolo poludnia 13. mája 1917 sa 
tam Božia Matka zjavila po prvý 
raz trom pastierikom – Lucii, Hya-
cinte a Františkovi v tzv. údolí 
dubov a olív. Na prosbu Najsvä-
tejšej Panny sa 13. dňa v mesiaci 
po dobu šiestich mesiacov s ňou 
stretávali. Posolstvo, ktoré im 
odovzdala, vyzýva na pokánie, na 
modlitbu ruženca a tiež aj k zasväteniu sveta 
jej Nepoškvrnenému Srdcu.

13. októbra v tom istom roku sa odohral 
tzv. zázrak slnka. Desaťtisíce ľudí vtedy na 
vlastné oči videlo tento zvláštny jav. Panna 
Mária sa vtedy deťom predstavila ako Ru-
žencová Panna Mária. Povedala im tiež toto: 
„Je potrebné, aby sa ľudia polepšili, aby prosili 
za odpustenie svojich hriechov, a aby už ne
urá žali nášho Pána.“

Posledná tretia časť fatimského posolstva 
sa týka hrozieb, ktoré vychádzali vtedy 
z ateizmu šíreného z Ruska, a tiež sa tu ho-
vorí o potrebe zasvätenia sveta Nepoškvr-
nenému Srdcu Panny Márie.

Bývalý prefekt Kongregácie pre náuku 
viery, teraz už emeritný pápež Benedikt 
XVI., podal jasnú interpretáciu fatimského 
posolstva ešte v  jubilejnom roku 2000. 
Tento jeho výklad prišiel v čase, keď sa 
množili súkromné zjavenia pochádzajúce 
hlavne z ľudovej zbožnosti a bolo potrebné 
zadefinovať kritérium ich pravosti. Napísal:

„Kritériom pravdy a hodnoty súkromného 
zjavenia je jeho zameranie na samého Krista. 
Keď nás od neho vzdiaľuje, keď sa stáva ne

závislým alebo sa dokonca ponúka ako 
iný a lepší plán spásy, dôležitejším ako 

evanjelium, potom iste nepochádza od 
Ducha Svätého.“

O  pravosti fatimského zjavenia 
dnes Cirkev nepochybuje. Jeho 

posolstvo sa skrýva v  nalieha-
vosti k úkonu zasvätenia mate-
rinskému Srdcu Panny Márie. 

A keďže srdce v biblickom jazyku 
znamená centrum ľudskej bytosti; 
miesto, kde sa stretá rozum, vôľa, 
temperament a citovosť, z toho vy-
plýva, že iba ľudia, čo majú čisté 
srdce podobné tomu, aké má Má-
ria, môžu uvidieť Boha. Hovorí 
o tom sám Ježiš vo svojich blaho-

slavenstvách: „Blahoslavení čistého 
srdca, lebo oni uvidia Boha.“ (Mt 5, 8) 

Úcta k Srdcu Panny Márie nám teda 
účinne pomáha približovať sa k Bohu.

Vo veľkej pokore, vizionárka – sestra Lu-
cia, povedala, že ona nie je povolaná k tomu, 
aby vysvetľovala zmysel a význam zjavenia. 
Povedala: „Mne bolo dané videnie, nie jeho 
výklad. Interpretácia neprináleží ‚vidiacemu‘, 
ale Cirkvi.“ Ako cieľ všetkých zjavení Matky 
Božej označila napomáhanie rastu vo viere, 
v nádeji a v láske. Hovorila: „Všetko malo 
viesť k tomuto cieľu!“

Mariánska úcta je nám katolíkom 
vlastná, je to naša výsada a radosť, naša 
útecha a  sila na ceste za Kristom. Naše 
mariánske pútnické miesta na Slovensku 
– i tie naše v košickej arcidiecéze – nás vždy 
pozývajú k našej nebeskej Matke. Nájdime 
si čas na to, aby sme ju častejšie navštívili. 
Gaboltov, Stropkov, Veľký Šariš, Vranov 
nad Topľou, Malá Vieska, a kalvárie našich 
starobylých miest nás počas roka pozývajú 
na dočerpanie duchovných síl a posilnenie 
viery. Blízko Košíc je jedno z troch našich 
mariánskych diecéznych sanktuárií v Obi-
šovciach, kde sa od mája do októbra každú 
prvú sobotu konajú celodiecézne fatimské 
večeradlá modlitby s Pannou Máriou.
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Dajme si záležať na tom, aby sme predo-
všetkým my kňazi spolu s našimi veriacimi 
z jednotlivých dekanátov aspoň raz v roku 
prišli zasvätiť sa jej Nepoškvrnenému 
Srdcu. Sú to osvedčené prostriedky – Eucha-
ristia, sv. spoveď, čítanie Božieho slova, pôst, 
púte, modlitba posvätného ruženca, litá-
nie, korunka a mnohé iné katolícke prejavy 
konané v jednote s biskupom a so Svätým 
otcom. Nehľadajme za každú cenu niečo 
nové, senzačné, emotívnejšie, zaručene lep-
šie a účinnejšie, pričom sa pretláča osobný 
vplyv takzvaných vizionárov. Stačí pozorne 
počúvať, čo nám hovoria pápeži. Oni sú sku-
točnými prorokmi dnešných čias.

K úcte voči Panne Márii a zvlášť k Panne 
Márii Fatimskej nás pozýva aj pápež Fran-
tišek. Svätý otec sa totiž rozhodol zasvätiť 
svoj pontifikát práve Fatimskej Panne Má-
rii, keď požiadal lisabonského patriarchu 
Josého Policarpa, aby zasvätil jeho ponti-
fikát práve jej. V tomto čase, práve dnes 13. 
mája, pri príležitosti 96. výročia zjavení sa 
má toto zasvätenie uskutočniť – presne dva 
mesiace po jeho zvolení za pápeža. Dnes je 
teda vážny a výnimočný deň – deň, ktorý 
úzko spája Petrovu službu s Nepoškvrne-
ným Srdcom Panny Márie.

Dnes je zároveň 32. výročie atentátu na 
Svätého otca, teraz už blahoslaveného Jána 

Pavla II. Svoju vtedajšiu záchranu sám vy-
svetľuje slovami: „Bola to materinská ruka, 
čo viedla dráhu guľky, a so smrťou zápasiaci 
pápež sa zastavil na prahu smrti.“ (13.mája 
1994). Tu vidíme, že nejestvuje nezmeniteľný 
osud, že materinská ruka Panny Márie, 
modlitba a viera sú silami, ktoré môžu vplý-
vať na dejiny. Matka Božia vo fatimskom 
posolstve nakoniec hovorí: „Moje Nepoškvr
nené Srdce zvíťazí!“ Týmto poukazuje na isté 
a už získané víťazstvo svojho Syna Ježiša. 
Skutočne, ak Boh zvíťazí v našich srdciach, 
zvíťazí dobro, sila z Boha, ľudská sloboda 
orientovaná morálkou z Desatora a z Ježi-
šových blahoslavenstiev.

Drahí bratia a  sestry! Srdce otvorené 
Bohu je silnejšie ako všetky zbrane sveta. 
Zlo už nemá posledné slovo! V tomto naplno 
dôverujeme Ježišovým slovám, lebo on pre-
mohol svet. Nebojme sa a nepochybujme! 
Nepoškvrnené Srdce jeho Matky a našej 
nebeskej Matky Márie, nás povzbudzuje, 
aby sme verili a dúfali vo finálne a trvalé 
víťazstvo nášho Boha. Amen.

Mons. Bernard Bober, arcibiskup

Modlitba k Najsvätejšej Sviatosti Oltárnej

Ó, môj Bože, verím v teba, klaniam sa ti, dú
fam v teba a milujem ťa. Prosím o odpustenie 

pre tých, ktorí neveria v teba, neklaňajú sa ti, 
nedúfajú v teba a nemilujú ťa.

Najsvätejšia Trojica, Otec, Syn a  Duch 
Svätý, s hlbokou úctou sa ti klaniam a obetu
jem ti najsvätejšie Telo, Krv, Dušu a Božstvo 
nášho Pána Ježiša Krista, prítomného vo 
všetkých svätostánkoch sveta, na odprosenie 
všetkých urážok, ktoré sa ti dostávajú.

Prosím ťa, obráť úbohých hriešnikov, pre 
nekonečné zásluhy jeho Najsvätejšieho Srdca 
a  na orodovanie Nepoškvrneného Srdca 
Panny Márie. Amen.
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Diecézne Fatimské soboty 
v roku 2015
Prvé soboty v mesiaci sú zasvätené zmiere-
niu a odproseniu Nepoškvrneného Srdca 
Panny Márie. Už svätý Pius X. poskytol 3. 
júna 1912 za obvyklých podmienok úplné 
odpustky veriacim, ktorí si na prvú sobotu 
v mesiaci vykonajú odprosujúcu pobož-
nosť k Nepoškvrnenému Srdcu Panny Má-
rie. Je to splnenie jedného z prianí Panny 
Márie vo fatimských zjaveniach. Počas 
svojho zjavenia 13.7.1917 Panna Mária po-
vedala i tieto slová: „Aby sa duše zachrá
nili, chce Pán Boh zaviesť vo svete pobožnosť 
k môjmu Nepoškvrnenému Srdcu. Ak sa 
urobí to, čo vám kážem, budú mnohé duše 
zachránené a svet sa dočká mieru... Aby sa 
tomu zabránilo (t.j. vojne, prenasledovaniu 
Cirkvi i Svätého Otca), chcem vás poprosiť, 
aby Rusko bolo zasvätené môjmu Nepo
škvrnenému Srdcu a aby bolo zavedené 
zmierujúce sväté prijímanie na prvú so
botu v mesiaci. Ak budú moje prosby spl
nené, Rusko sa obráti a nastane mier... Na
pokon však moje Nepoškvrnené Srdce bude 
triumfovať, Svätý Otec mi zasvätí Rusko, 
ktoré sa obráti a svetu darujem obdobie 
mieru a pokoja.“

Panna Mária pri svojom zjavení sestre 
Lucii v kláštore v Pontevedre 10. decembra 
1925 povedala: „Všetkým, ktorí sa počas pia
tich mesiacov na prvú sobotu vyspovedajú, 
pristúpia k svätému prijímaniu, pomodlia 
sa päť desiatkov ruženca a strávia so mnou 
pätnásť minút v rozjímaní o tajomstvách ru
ženca, s úmyslom odčiniť urážky voči mne, 
sľubujem, že budem pri nich v hodine smrti 
so všetkými milosťami potrebnými na spásu 
ich duše“.
Prečo päť prvých sobôt?
V jednom zo svojich listov sestra Lucia píše 
o tom, čo jej bolo zjavené: „Dcéra moja“, po-
vedal Ježiš, „ide o päť druhov urážok a rú

ha ní, ktorými je urážané Nepoškvrnené Srdce 
Panny Márie:
1. Rúhanie proti nepoškvrnenému počatiu.
2. Rúhanie proti jej panenstvu.
3. Rúhanie proti jej Božiemu materstvu.
4. Rúhanie tých, ktorí sa snažia vštepiť 

do sŕdc detí ľahostajnosť, pohŕdanie, ba 
i nenávisť voči Nepoškvrnenej Matke.

5. Rúhanie, ktorým ju urážajú tí, ktorí 
ju potupujú priamo v jej posvätných 
obrazoch.“
Fatimské soboty u nás na Slovensku sa 

konajú už v mnohých farnostiach a deka-
nátoch. Pozývame Vás aj na diecézne fa-
timské soboty, ktoré sa konajú na úrovni 
diecéz na Slovensku nasledovne:
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V Košickej arcidiecéze:
na mariánskom pútnickom mieste v die-
céznom sanktuáriu v Obišovciach so za-
čiatkom o 9.00 h. v uvedených termínoch:

2.5.2015 – pripraví dekanát Vranov n/T
6.6.2015 – pripraví dekanát Solivar
4.7.2015 – pripraví dekanát Prešov II.
1.8.2015 – pripraví dekanát Sabinov
5.9.2015 – pripraví dekanát Košice-Juh
3.10.2015 – pripraví dekanát Humenné

Dekanát, ktorý povedie určenú fatimskú 
sobotu, absolvuje v mesačnom predstihu 
modlitbovú prípravu pred sochou Panny 
Márie Fatimskej, ktorá bude putovať po 
dekanáte.

V Žilinskej diecéze:
Diecézne fatimské soboty pre žilinskú 
diecézu sa budú konať od mája do októbra 
2015 v Rajeckej Lesnej, za účasti žilinského 
diecézneho biskupa Mons. Tomáša Galisa 
so začiatkom o 17.15 h.

V Rožňavskej diecéze:
každý mesiac v kostole Navštívenia Panny 
Márie v Lučenci so začiatkom o 8.00 h.

V Banskobystrickej diecéze:
každý mesiac v Bazilike Návštevy Panny 
Márie na Starých Horách so zač. o 8.00 h. 
Okrem toho budú FS aj na týchto miestach:

marec: Banská Bystrica – Badín
máj: PRIEVIDZA
august: SLOVENSKÁ ĽUPČA
október: KRUPINA – (Senohrad).

V Spišskej diecéze:
každú prvú sobotu v Levoči na Mariánskej 
hore so začiatkom o 9.00 h.

V Bratislavskej diecéze:
každú prvú sobotu v Šaštíne v bazilike Se-
dembolestnej Panny Márie:

– v zimnom období: o 14.30 h.
– v letnom období: o 16.00 h.

Modlitba zasvätenia sa Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie
(kratšia verzia)

Fatimská Panna Mária, Matka Božia, úto
čište hriešnikov a Matka Božieho Milosrden
stva: zasväcujem sa tvojmu Nepoškvrnenému 
Srdcu so všetkým, čo som a čo mám.

Prostredníctvom tvojho Nepoškvrneného 
Srdca sa chcem úplne obetovať tvojmu naj
milšiemu Synovi, Ježišovi Kristovi na službu 
jeho Cirkvi a za spásu hriešnikov.

Dobrá Matka, prijmi ma pod svoju mate
rinskú ochranu takého, aký som, a urob ma 

takým, akého ma Ty chceš mať. Zachráň ma 
od všetkých nebezpečenstiev. Pomáhaj mi 
premáhať všetky pokušenia, ktoré na mňa 
doliehajú, aby som si zachoval(a) čistotu duše 
i tela. Nech je tvoje Nepoškvrnené Srdce mojím 
útočišťom a cestou, ktorá ma vedie k Bohu. 
Chcem žiť s tebou a s tvojou pomocou chcem 
plniť všetky svoje záväzky, ktoré som prijal(a) 
svojím krstným a sekulárnym zasvätením.

Vypros mi milosť, aby som sa z lásky k Ježi
šovi často modlil(a) a obetoval(a) za obrátenie 
hriešnikov a na uzmierenie za hriechy proti 
tvojmu Nepoškvrnenému Srdcu.

V spojení s tebou chcem žiť v oddanosti 
Najsvätejšej Trojici. Verím jej, klaniam sa jej 
a milujem ju. Amen.

Imprimatur č. 641/2006V Nitre 31.5.2006,  
Mons. Marián Chovanec
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Modlitbové aktivity
Modlitby za kňazov
V týchto rokoch, keď prebiehajú dôležité 
udalosti v Cirkvi, kde naši synodálni otcovia 
ukazujú cestu budúcej Cirkvi a jej vernosť 
evanjeliu, vidíme, že mnohí naši kňazi, bis-
kupi či kardináli stratili silu bojovať o čis-
totu viery. Počúvali sme mnohé návrhy, ako 
by sa Cirkev mala uberať v budúcnosti, aby 
sa viac priblížila človeku. Žiaľ na úkor čis-
toty Slova, ktoré nám zanechal Ježiš.

Koľkí veriaci boli znechutení a nastú-
pila kritika. Panna Mária nás roky na tieto 
udalosti pripravovala a ukazovala cestu 
riešenia. Tou cestou je modlitba za našich 
pastierov. Na základe výzvy Panny Márie sa 
spontánne začali u nás na Slovensku ozývať 
hlasy, ktoré boli ochotné modliť sa za našich 
pastierov. A tak vznikali modlitbové sku-
pinky, ochotné sa modliť a obetovať za tých, 
ktorým Ježiš zveril starosť o svoje stádo. Ur-
čite ani jedna modlitba a obeta nešla na-
prázdno. A preto Vás vyzývame vytrvajte 
v týchto modlitbách a nedajte sa znechutiť, 
ak vo svojom okolí vidíte pády kňazov. Mod-
lite sa nielen za tých, ktorí sú v pastorácii, 
ale aj za tých, ktorí prijali sviatostné kňaz-
stvo a podľahli skúške tejto doby. Oni o to 
viac potrebujú naše modlitby.

Pokyny k týmto modlitbám:
1. Pozývame Vás vytvoriť 7-členné modli-

tebné skupiny, ktoré sa budú modliť za 
konkrétneho kňaza. Skupiny, ktoré sa 
rozhodnú takto modliť, nech si rozdelia 
jednotlivé dni v týždni, v ktorých sa budú 
modliť a obetovať za kňaza, ktorého si 
sami vyberú, alebo môžu požiadať meno 
kňaza od nás z Inštitútu (skupina 7 čle-
nov si berie iba jedného kňaza, aby tak 
bol kňaz v ich modlitbách každý deň). 
Každý člen skupiny tak dostane jeden 

deň v týždni, v ktorom všetky modlitby, 
obety a  utrpenia dáva za zvereného 
kňaza. Modlitby, ktoré sa bežne modlíte, 
obetujte na tento úmysel. Odporúčame 
zvlášť modliť sa sv. ruženec.

2. Po nahlásení skupiny u nás, pošleme Vám 
pre každého člena obrázok, s vyznače-
ným dňom, v ktorom sa obetuje za kňaza.

3. Evidujeme jednu kontaktnú adresu na 
sedem veriacich a meno kňaza, za kto-
rého sa modlia. Novovytvorenú skupinu 
môžete nahlásiť na adrese INSPM, Mä-
siarska 28, 040 01 Košice alebo emailom: 
marta@maria.sk; fatima@maria.sk

4. Predsavzatie neviaže pod hriechom, kedy-
koľvek možno záväzok ukončiť, ale pro-
síme nahlásiť to kontaktnej osobe, aby sa 
mohla zabezpečiť náhrada. Ak sa modlíte 
za kňaza, ktorý bol vo vašej farnosti a me-
dzitým bol preložený, je vhodné pokračo-
vať v modlitbe za neho, majme otvorené 
srdce pre všetkých kňazov aj tých, ktorí 
práve nepôsobia v našej farnosti.

5. Ak zakladáte skupinku za kňaza, nemu-
síte mu to oznamovať, dôležité je to, že 
Pán vie o vašej modlitbe.
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Ako každý rok, uvádzame stručnú štatis-
tiku tých, ktorí sa zapojili do našej modlit-
bovej akcie za kňazov. 

V prehľade uvádzame iba počty sedem-
členných spoločenstiev (stav k 1.12.2014):

Podľa členenia diecéz

Bratislava 332

Trnava 203

Nitra 394

Žilina 665

Banská Bystrica 282

Spiš 376

Košice 1 184

Rožňava 216

Zahraničie 12

Prešov (GK) 5

Spolu: 3 669

V roku 2014 sme zaevidovali 120 nových 
skupiniek, t.j. 840 osôb zareagovalo na 

túto výzvu a pridalo sa k týmto modlitbám 
v uplynulom roku.

Urob ich svätými!
Ó, milý Ježišu, ty priateľ kňazov, zošli denne 
všetkým kňazom sedem darov Ducha Svä
tého, aby boli všetko pre všetkých v živote 
i v smrti.

Daj im trpezlivosť s malými dietkami, 
súcit s chorými, pokoru medzi chudobnými, 
úprimnosť voči nepriateľom svätej Cirkvi. 
Daj im neúnavnosť vo vyučovaní, vytr
valosť v spovednici, štedrosť v rozdávaní 
svätého prijímania. Nech sa ich bojí peklo 
a všetci, ktorí držia s ním, a nech sú pos
lami pokoja pre všetkých ľudí dobrej vôle. 
Kamkoľvek idú, nech ich sprevádza tvoje 
požehnanie. Kde sa zdržujú, nech zavíta 
tvoj pokoj. Koho oni žehnajú, nech je aj od 
Teba, Bože, požehnaný. Urob ich apoštolmi, 
urob ich svätými! Amen.

(Páter Paschalis Schmid, salvatorián)

Ďakujme za skrytú službu 
mnohých svätých kňazov
Vatikán 27. januára 2014
Cirkev nemôže byť chápaná ako nejaká ľud
ská organizácia, rozdiel je v pomazaní, ktoré 
dáva biskupom a kňazom silu Ducha Svä
tého, aby slúžili Božiemu ľudu. Tento pohľad 
na Cirkev predostrel pápež František ráno 
pri omši v dome Svätej Marty. Poďakoval 
sa za tichú skrytú službu mnohých svätých 
kňazov. V komentári k prvému čítaniu (2 
Sam 5, 1-7. 10) o izraelských kmeňoch, ktoré 
pomazali Dávida za svojho kráľa. Svätý 
Otec vysvetlil duchovný význam poma-
zania. „Bez tohto pomazania by bol Dávid 
len hlavou nejakého zoskupenia, politického 
spoločenstva, kráľovstva Izraela. Bol by oby
čajným politickým organizátorom. Avšak 

po pomazaní Duch Pánov zostupuje na Dá
vida a zostáva s ním. Písmo hovorí: ‚Dávid 
bol stále mocnejší a Pán, Boh zástupov, bol 
s ním.‘ V tomto, v účinku pomazania je roz
diel. Pomazaný je vyvolený Pánom. Tak je to 
v Cirkvi s biskupmi a kňazmi“, povedal Svätý 
Otec a pokračoval:

„Biskupi sú vyvolení nielen preto, aby spra
vovali organizáciu, ktorá sa nazýva miestna 
cirkev. Sú pomazaní a Duch Pána je s nimi. 
Avšak všetci biskupi, my všetci, sme hriešnici! 
Ale sme pomazaní. A všetci chceme byť kaž
dým dňom svätejší, viac verní tomuto poma
zaniu. Toto je to, čo v skutočnosti robí Cirkev 
Cirkvou, čo jej dáva jednotu – osoba biskupa 
v mene Ježiša Krista, pretože je pomazaný, nie 
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preto, že bol zvolený väčšinou. Je pomazaný, 
aj kňazi sú pomazaní, a v tomto pomazaní 
má miestna cirkev svoju silu.“

Pomazanie – pokračoval pápež – približuje 
biskupov a kňazov k Pánovi a dáva im radosť 
a silu „viesť ľudí, pomáhať im a žiť v službe 
ľuďom“. Dáva im radosť z toho, že sú „vyvo
lení Pánom, chránení tou láskou, s ktorou sa 
Pán pozerá na nás, na všetkých nás“. Tak 
„keď myslíme na biskupov a kňazov, musíme 
o nich uvažovať takto: sú pomazaní“.

„Inak sa nedá rozumieť Cirkvi, nielen že sa 
jej nedá porozumieť, nemožno ani vysvetliť, 
ako by Cirkev napredovala čisto ľudskými 
silami. Táto diecéza napreduje, pretože za
hŕňa svätý ľud, a tiež jedného pomazaného, 
ktorý jej pomáha rásť. Táto farnosť napreduje, 
pretože má mnoho organizácií, robí veľa vecí, 
ale má tiež kňaza, pomazaného, ktorý jej po
máha napredovať. My poznáme z histórie len 
malú časť, ale koľko svätých biskupov, koľko 
kňazov, svätých kňazov obetovalo svoje životy 
v službe diecézy, farnosti, koľko ľudí tu dostalo 

silu viery, silu lásky, nádej od týchto anonym
ných pastierov, ktorých my nepoznáme. Je 
ich veľa!“

Je mnoho vidieckych farárov alebo farárov 
v mestách, ktorí svojím pomazaním dávajú 
ľuďom silu, odovzdávajú im náuku, vyslu
hujú sviatosti, poznamenal Svätý Otec:

„Otče, ale ja som čítal v novinách, že istý 
biskup urobil takú vec, alebo čo urobil jeden 
kňaz!“ „Áno, aj ja som to čítal, ale povedz 
mi, sú v novinách správy o tom, čo robia 
toľkí kňazi v mnohých farnostiach miest 
a na vidieku, o toľkej dobročinnosti, ktorú 
robia, o tej všetkej práci na pomoc ich ľu
ďom, aby napredovali?“ To nie! Toto nestojí 
za správu! Vždy platilo: „Väčší lomoz na
robí padajúci strom, ako les, ktorý rastie.“

Dnes, keď premýšľame o tomto pomazaní 
Dávida, bude dobré uvažovať aj o našich 
biskupoch a kňazoch, o našich statočných, 
svätých, dobrých, verných kňazoch a modliť 
sa za nich. Vďaka nim sme dnes tu.“

Zdroj: http://sk.radiovaticana.va

Modlitba za kňazov, ktorí sa 
spreneverili svojmu povolaniu
Božský Spasiteľ, Ježišu Kriste, ty si Dobrý 
pastier, ktorý dáva vlastný život za svoje 
ovce. Buď osobitne Dobrým pastierom najmä 
svojím úbohým, zblúdilým kňazom a Bohu 

zasväteným, ktorých si usta
novil za vodcov tvojho ľudu, 
ktorí však porušili prísahu 
vernosti svojmu zasväteniu 
a spreneverili sa svojmu vzne
šenému poslaniu. Venuj týmto 
najúbohejším svoju najplnšiu 
starostlivosť Dobrého pastiera, 
hľadajúceho svoju stratenú 
ovečku! Dotkni sa ich srdca 
všetko premáhajúcim lúčom 
milosti tvojej milosrdnej lásky. 

Osvieť ich ducha a posilni vôľu, aby sa odvrátili 
od všetkých hriechov a omylov, a znovu sa vrá
tili k tvojmu svätému oltáru a k tvojmu ľudu.

Ó, najláskavejší Spasiteľ! Spomeň si, že si 
duše svojich zblúdilých kňazov a Bohu za
svätených vykúpil tvojou drahou krvou a vo 
svojej nekonečnej uprednostňujúcej láske ich 
poznačil nezmazateľným znakom kňazskej 
vysviacky a posvätného panenstva. Úplne 
zneškodni úbohých satanových pomocní
kov, ktorí robia úklady kňazským čnostiam 
a ohrozujú ich svätý kňazský ideál. Prijmi 
naše modlitby a obety za úbohých zblúdi
lých kňazov a Bohu zasvätených so zvláštnou 
priazňou a vyslyš nás. Amen.

(Páter Paschalis Schmid)
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Modlitbový  
zápas
„Modlitba mení naše srdce. Dáva nám lepšie 
pochopiť, aký je náš Boh. Preto je dôležité ho
voriť s Pánom, ale nie prázdnymi slovami, 
ako pohania – hovorí Ježiš. Nie, treba hovoriť 
reálne: „Pozri sa, Pane, mám tento problém, 
v rodine, s mojím synom, potom s  týmto 
a s tamtým... Čo mám robiť? Veď sa pozri, 
nemôžeš ma nechať takto!“ Toto je modlitba! 
Že si takáto modlitba vyžaduje veľa času? 
Áno, chce to čas.“ Pápež František 3.4.2014

„Nie je problém materiálny, morálny, ná
rodný alebo medzinárodný, ktorý by nebolo 
možné efektívne riešiť ružencom a našou obe
tou.“ Sestra Lucia z Fatimy

Už úvodné citáty svedčia o tom, že mnohé 
problémy dnešnej doby by nemuseli byť, 
ak by ľudia viac siahli po nadprirodzenom 
prostriedku modlitby, ktorým sa srdce 
Boha otvára pre nás. Sťažujeme si na všetko 
a veľa o tom hovoríme, ale žiaľ nie s tým, kto 
má pre nás uši otvorené a má aj riešenie 
našich problémov. Modlitba nás oslobo-
dzuje od sebalásky a chráni všetko, čo je 
sväté v nás, v našej rodine, Cirkvi a vo svete. 
Život bez modlitby nemá žiadny zmysel, 
žiadny cieľ. Preto sa dnešný svet dostal do 
morálnej krízy, lebo chýba modlitba. Panna 
Mária vo svojich posolstvách nás priam 
burcuje: modlite sa, veľa sa modlite. Keby 
nebolo modliacich sa ľudí, svet by sa zmenil 
na púšť, na beznádej a zúfalstvo. Tam, kde 
prestáva modlitba, zomiera aj viera. Tam, 
kde nie je viera, postupne vyhasína nádej 
a nastupuje zúfalstvo. Pozrime sa okolo 
seba a čo vidíme – rozbité rodiny, nešťastní 
mladí ľudia, napriek tomu, že vlastnia vždy 
viac a viac materiálnych hodnôt. Drogy, 
alkohol, neviazaný sex, potraty, nevera, 
to všetko svedčí o tom, že dnešné ľudstvo 
tápe vo tme. A preto nie je dôvod pochybo-

vať, že Panna Mária prichádza na mnohých 
miestach a ukazuje cestu záchrany, cestu 
návratu k Bohu obnovením modlitby, zvlášť 
modlitby ruženca.

Pred niekoľkými rokmi sme sa pokúsili 
zorganizovať modlitbový zápas – reťaz 
nepretržitej modlitby, aby sme tak zadosť-
učinili za tých, ktorí sa nemodlia, ktorí 
nemyslia na Boha. K tejto našej výzve sa 
mnohí veriaci na Slovensku pridali, a tak 
sme vytvorili reťaz nepretržitej modlitby, 
ktorá už od roku 2000 neustále pokračuje. 
Koľkí z tých, ktorí sa modlili a obetovali aj 
v nočných hodinách za spásu duší, sú dnes 
už v nebi. Ich miesta na zemi v tomto boji 
však je potrebné obsadiť, lebo nebojujeme 
proti telu, ale proti duchu. A tu sa nedá 
dovolenkovať. Je dobré pozývať aj ďalších 
ľudí, aby sa nebáli venovať jednu hodinu cez 
deň, či týždeň modlitbe za záchranu duší. 
Ak cítite v srdci, že chcete pomôcť v tomto 
apoštoláte, skúste osloviť ľudí vo svojom 
okolí a zorganizujte takúto reťaz.
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Úmysly modlitbového zápasu:
›› Víťazstvo Nepoškvrneného Srdca  
Panny Márie
›› Duchovná obnova Slovenska
›› Úmysly členov, ktoré si vzbudia

Ten, kto sa zapojí, dá si predsavzatie mod-
liť sa jednu hodinu v týždni resp. v mesiaci, 
ktorú si sám určí. Môže to byť ruženec alebo 
adorácia, alebo iná modlitba. Toto predsa-
vzatie neviaže pod hriechom. Je vhodné, ak 
sa prihlásite naraz viacerí a jeden si to zo-
berie na zodpovednosť, aby bolo možné za-
bezpečiť kontakt s nami. Prihlásiť sa môžete 
na adrese: Inštitút Nepoškvrneného Srdca 
Panny Márie, Mäsiarska 28, 040 01 Košice

V  tejto dobe nám nič neostáva, len si 
v modlitbe vyprosiť Božiu pomoc či už vo 
večeradlách, adoráciách alebo aj touto 
formou. Verím, že takto spojení, vytrváme 
a vyprosíme víťazstvo Panny Márie.

Prehľad o modlitbovom zápase k 1.12.2014
Uvádzame počet zapojených podľa diecéz:

Bratislava 200

Trnava 234

Nitra 602

Žilina 1 655

Banská Bystrica 361

Spiš 244

Košice 3 069

Rožňava 181

Iné – zahraničné 2

Spolu: 6 548

V porovnaní s minulým rokom sa počet 
tých, ktorí sa zapojili do modlitieb, zvýšil 
o 232 členov.

Vďaka Vám všetkým, ktorí ste v minu-
lom roku zorganizovali tieto skupinky 
a povzbudili ľudí k modlitbe.

Za vás všetkých, ktorí sa touto výzvou 
pripojíte k apoštolátu, ktorý šíri náš In-
štitút, sú slúžené každý mesiac poslednú 
stredu sväté omše, aby ste vytrvali v tomto 
apoštoláte.

„Ak sa ruženec modlí v spoločenstve, je to 
oveľa desivejšie pre diabla, ako keď sa ho 
modlíme súkromne, pretože spoločenstvo sa 
modlitbou ruženca stáva armádou, ktorá 
na neho útočí.“ Ľudovít Grignion z Montfortu

Milión detí na celom svete  
sa 18. októbra modlí ruženec
Detská ružencová akcia „Milión detí sa 
modlí ruženec“ vznikla v roku 2005 vo Ve-
nezuele. Odvtedy sa táto myšlienka rozší-
rila do celého sveta. Iniciátori sa opierajú 
o výrok sv. pátra Pia, ktorý povedal: „Ak sa 
milión detí modlí ruženec, svet sa zmení.“

„Ruženec je a aj vždy bol modlitbou rodiny 
a pre rodinu“ – a teda aj pre deti.

Sv. Ján Pavol II. odporúča vo svojom 
apoštolskom liste „Rosarium Virginis 
Mariae“ v októbri 2002, modliť sa ruženec 
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aj s malými deťmi. Je pekné a plodné tejto 
modlitbe zveriť roky dospievania (rastu) detí. 
Modlitba ruženca pre deti a ešte dôležitejšie 
s deťmi – od najútlejšieho veku – určite nie je 
patentom na každý problém, ale je duchovnou 
pomocou, ktorá by nemala byť podceňovaná. 
Všetci pápeži posledných storočí dôrazne 
odporúčali modlitbu sv. ruženca.

V rámci celosvetovej aktivity „Milión detí 
sa modlí ruženec“ aj KBS vyzvala deti, ro-
diny, kňazov, učiteľov, katechétov na spo-
ločnú modlitbu svätého ruženca v sobotu 
18. októbra 2014 o 9.00 h. Mnohí ste sa do 
tejto modlitby zapojili, o čom svedčia aj sve-
dectvá, ktoré uverejňujeme v plnom znení.

KOŠICE:

Aj nás v Košiciach podnietilo zjednotiť naše 
rodiny s deťmi v modlitbe posvätného ru-
ženca na deň, ktorý Svetová katolícka nadá-
cia Kirche in Not určila na 18.10.2014, s úmys-
lom modliť sa za mier a pokoj vo svete.

Modlitbové stretnutie sa uskutočnilo 
v katedrále Dómu sv. Alžbety. Pred oltárom 
sa vynímala krásna socha fatimskej Panny 
Márie a akoby nás všetkých vítala svojim ma-
terinským pohľadom. Spočiatku sme mali 
obavy, koľko detí príde. Naše obavy sa však 
rýchlo rozplynuli, keď niekoľko minút pred 
deviatou hodinou sa začala katedrála zapĺňať 
malými i veľkými deťmi s rodičmi či starými 
rodičmi. Pred začatím sme sa trošku rozcvi-
čili v speve a naučili sa zopár „ukazovačiek“.

Modlitbu posvätného ruženca viedol 
pomocný biskup Stolárik, čo bolo pre nás 
veľkým darom a potešením. Veľká vďaka 
patrí aj ostatným kňazom, ktorí túto akciu 
prišli podporiť svojou modlitbou.

Dnes, keď sa všade hovorí o kríze rodiny, 
bolo veľmi povzbudzujúce vidieť jednotlivé 
rodiny s deťmi prichádzať pred sochu fa-
timskej Panny Márie a predmodlievať sa 
jednotlivé desiatky.

Medzi jednotlivými desiatkami mládež-
nícky zbor svojimi radostnými pesničkami 
vyčaril na mnohých tvárach detí či dospe-
lých úsmev. A pravdaže, deti nezabudli ani 
na „ukazovačky“, do ktorých sa zapojili aj 
dospelí. Tak sa celou katedrálou niesla mod-
litba popretkávaná piesňami a všetkých nás 
napĺňala radosťou.

Počas rozjímaní nad jednotlivými ta-
jomstvami slávnostného ruženca sme sa 
spoločne zamýšľali nad životom troch fa-
timských detí a snažili sa to aplikovať na 
náš každodenný život.

Ani sme si neuvedomili a nádherný čas 
spoločnej modlitby sa blížil k záveru. Otec 
biskup nás všetkých povzbudil, hlavne 
deti, svojím krátkym príhovorom vďaky 
za krásne modlitbové stretnutie. Nezabudol 
však deťom pripomenúť, že odteraz majú 
nového kamaráta – sv. ruženec. No a na zá-
ver zdôraznil potrebu urobiť z danej akcie 
každoročnú tradíciu.

Myslím, že táto spoločná modlitbová ak-
cia mnohým ostala hlboko v srdci a pocítili 
potrebu obnovy takýchto stretnutí v mod-
litbe s Pannou Máriou.

Dana Kolodziejová, Košice
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JÁNOVCE:
Záujem prejavili aj deti z  našej farnosti 
a s radosťou sa prišli modliť svätý ruženec. 
Jeden chlapec povedal: „Keby bola u nás 
vojna, bol by som rád, keby sa za mňa niekto 
modlil.“

A tak sa v sobotu 18.10.2014 o 9.00 h. vo 
farskom kostole v Jánovciach zišlo asi 20 
detí spoločne modliť svätý ruženec v rámci 
tejto celosvetovej akcie. Na začiatku sme 
deťom vysvetlili zmysel a cieľ akcie, a po-
tom sa deti samé modlili modlitbu svätého 
ruženca s rozjímaniami pred jednotlivými 
tajomstvami radostného ruženca. V zamys-
leniach sa im detskou rečou prihovárala 
Panna Mária o tom, ako prišiel na svet Pán 
Ježiš a ako prežíval svoje detstvo. V mod-
litbe ich podporili svojou účasťou rodičia 
i mnohí veriaci. Pri modlitbe ruženca mohli 
mnohí precítiť zvláštnu prítomnosť Panny 
Márie. V prosbách deti vyjadrili osobitne 
svoju túžbu za pokoj a mier na Ukrajine 
a v Sýrii. Tiež sa modlili za pokoj vo svete, 
zvlášť za prenasledovaných kresťanov, za 
obrátenie všetkých ľudí pre pokoj a dobro.

Nakoniec sa všetci prítomní zasvätili Ne-
poškvrnenému Srdcu Panny Márie a za-
spievali pieseň Nepoškvrnené Srdce Panny 
Márie.

Za organizátorov akcie chceme vyjadriť 
úprimné poďakovanie všetkým, ktorí prijali 
pozvanie Panny Márie na modlitbu. Veríme, 
že to bol dobrý začiatok pre naše deti, aby 
našli cestu k modlitbe svätého ruženca.

Chceme tak odpovedať na výzvu Panny 
Márie, aby sa „všetky kresťanské rodiny za

svätili jej Nepoškvrnenému Srdcu, aby mohla 
vojsť a prebývať medzi nimi ako Matka. Kde 
Ona vojde, odtiaľ odíde hriech, tam prebýva 
čistota a svätosť.“ (MK júl 1987)

Emília Králiková, Jánovce

PREŠOV:
V rámci celosvetovej aktivity „Milión detí 
sa modlí ruženec“ a Roka rodiny aj naše 
deti a rodiny sa zišli na spoločnú modlitbu 
svätého ruženca, v sobotu 18. októbra 2014 
o 9.00 h. v Chráme Povýšenia svätého Kríža 
v Prešove na sídlisku Sekčov.

Jaroslav Dvorščák, Prešov

Pozdravujem, áno, naše deti vo farnosti sa 
pripoja. Ave Mária   Straková Kendice

...Zdravím. U nás sa veru modlíme aj vo fi-
liálkach a nielen deti. Pozvali sme všetkých. 
Požehnaný čas prajem.   Slávka

Chvála Ježišovi Kristovi!
Dobrý večer, dnes v našej farnosti Podo-

línec sa deti o 9:00 h. v kostole (cca 18 detí 
a zopár dospelých) modlilo Ruženec svetla.

V  budúcnosti, prosím, pokiaľ to bude 
možné informáciu skôr poslať, aby sme to 
spojili so sv. omšou. S takou myšlienkou 
prišiel náš pán farár.

Požehnaný čas vyprosuje   Lejová, Podolínec

V Bánovciach nad Bebravou sa táto ru-
žencová „akcia“ konala. Vyhlasovali to aj 
v nedeľu pri sv. omšiach. K. Košťálová
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NEMŠOVÁ:
Od Vás sme dostali na našu školu výzvu 
k zapojeniu sa do celosvetovej aktivity „Mi-
lión detí sa modlí ruženec“.

Duchovne sa k tejto aktivite pripájame, 
lebo na našej cirkevnej škole už druhý škol-
ský rok beží aktivita spoločnej modlitby sv. 
ruženca. Denne, 10 minút pred vyučovaním 
sa všetci záujemcovia stretávajú v školskej 
kaplnke a spoločne sa pomodlia desiatok sv. 
ruženca. Denne sa takto stretáva približne 
80 – 90 detí. Vďaka Bohu. S kresťanským 
pozdravom   Mgr. Tatranská, katechétka

V sobotu 18.10.2014 o 9.00 h. sa deti z našej 
farnosti Velčice (okres Zlaté Moravce) zapo-
jili do reťazca modlitby posvätného ruženca 
za mier na celom svete.   Edita Smiešková

RUŽOMBEROK:
V sobotu sme sa zišli a pomodlili sme sa celý 
slávnostný ruženec, zaspievali sme a tým 
sme prispeli k tomu celosvetovému podu-
jatiu. S pozdravom AVE MÁRIA –   Kráľová

Ave Mária. U nás v Kamenici nad Cirochou 
sa naše deti spolu s duchovným otcom mod-
lili v sobotu 18. októbra ruženec.  Mochorovská

Vďaka všetkým, ktorí sa zapojili do tejto 
svetovej výpravy proti zlu a s ružencom 
v ruke bojovali za spásu sveta. Veríme, že 
aj na Slovensku nás bolo viac, ako je to 
uverejnené v týchto svedectvách. Povzbu-
dzujeme vás, nezabudnite: 18. októbra 2015 
akcia pokračuje.

„Keď sa milión detí pomodlí ruženec, svet 
sa zmení.“   Svätý Páter Pio

„Keď sa milión rodín bude na svete denne 
modliť svätý ruženec, celý svet bude spa
sený...“   pápež Pius IX. redakcia

Duchovné cvičenia
Počúvajme pozvanie Panny Márie 
a vstúpme do intenzívnej modlitby, aby 
sme vyprosili uzdravenie tejto generácie 
od toľkého zla. Preto je dôležité opustiť 
všetko, čo nás púta k tomuto svetu a stiah-
nuť sa do ticha pred Pánom.

„Navyknite si robiť všetko so mnou: keď 
vstávate, keď sa modlíte... budete stále 
ponorení do nemenného pokoja, budete 
privedení na najvyšší vrchol vnútorného 
pokoja a kontemplácie. Vediem vás k trva
lej intimite života, lásky, adorácie, vďaky
vzdania a zadosťučinenia Ježišovi prítom
nému v Eucharistii. S elánom viery, ktorá 
vás osvecuje, s plameňom lásky, ktorá vás 

spaľuje, so silou úprimných milovníkov, 
bedlivých strážcov, musíte ísť až za hra
nice vonkajších spôsobov, aby ste zakúsili 
v duši Ježišovu prítomnosť v Eucharistii.“ 
(MK 31.3.1988)

Toto posolstvo, spolu s mnohými ďalšími 
je opravdivý malý traktát o kontemplatívnej 
modlitbe. Musíme byť Panne Márii vďační 
za tieto posolstvá, ktoré ukazujú takú jasnú 
cestu pri našom výstupe na Boží vrch. Po-
núkame Vám možnosť prežiť toto posolstvo 
naplno na duchovných cvičeniach kona-
ných formou večeradla v rôznych častiach 
Slovenska a skrze modlitbu adorovať Pána 
v Eucharistii.
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Program duchovných cvičení 
a duchovných obnov formou 
večeradla na rok 2015
›› 8.1. – 11.1.2015 budú DC v Herľanoch 
pre dekanáty Košíc. Prihlášky prijíma 
a informácie podá INSPM Košice, 
tel.: 055 633 4924 alebo 0905 412 040, 
fatima@maria.sk.

›› 15.1. – 18.1.2015 budú DC v Herľanoch 
pri Košiciach pre dekanáty Prešov-
-Solivar a Košice-Juh. Prihlášky prijíma 
a informácie podá Daniela Koma-
dová, Janovík 104, tel.: 0904 477 200; 
dana49@centrum.sk a Paulína Miľová, 
Vyšná Myšľa 213, tel.: 055 694 3822, 
0904 222 391; paulamilova@centrum.sk.

›› 29.1. – 1.2.2015 budú DC v Herľanoch 
pre dekanáty Košíc. Prihlášky prijíma 
a informácie podá INSPM Košice, 
tel.: 055 633 4924 alebo 0905 412 040; 
fatima@maria.sk.

›› 12.2. – 15.2.2015 budú DC v Prešove 
v Exercičnom dome sv. Ignáca, pre 
dekanáty Prešov I. a Prešov II. Infor-
mácie podá a prihlášky prijíma Na-
mešpetrová Gabriela, Kapušany 383, tel.: 
0918 832 298 a Marta Matúšova, Žipov 9, 
tel.: 051 778 3407, 051 778 3174.

›› 26.2. – 1.3.2015 budú DC pre deka-
náty Michalovce, Trebišov, Sobrance 
a Kráľovský Chlmec. Informácie podá 
a prihlášky prijíma Anna Ivanišová, J. 
Švermu 11, Michalovce, tel.: 0918 614 690; 
anna@ivanis.eu.

›› 12.3. – 15.3.2015 budú DC pre dekanáty 
Sabinov a Lipany. Prihlášky prijíma 
a informácie podá Ing. Zita Dzuríková, 

tel.: 0915 962 364; zita.dzurikova@
gmail.com a Ing. Danka Bednárová tel.: 
0905 259 365; zoht@hornatorysa.com.

›› 5.3. – 8.3.2015 budú DC pre dekanát 
Vranov nad Topľou. Prihlášky prijíma 
a informácie podá Magdaléna Balber-
čaková, Vranov n. Topľou, Lúčna 818/25, 
tel.: 057 442 3969, 0902 668 315; anu-
lik57@gmail.com.

›› 25.3. – 27.3.2015 budú DC pre Rožňav-
skú diecézu. Prihlášky prijíma a infor-
mácie vám podajú Elena Gubániová, 
Špitalská 19, Lučenec, tel.: 0908 426 868 
alebo Gabriela Bartóková, Rúbanisko 
1/3, Lučenec, tel.: 047 432 7903 alebo 
Ľubomíra Olahová, nám. L. Svobodu 
2862, Lučenec.

›› 9.4. – 12.4.2015 budú DC pre deka-
náty Sereď, Nitra, Senec, Galanta, 
Nové Zámky a Hlohovec. Informá-
cie podá a prihlášky prijíma Helena 
Hudáková, Vinohrady nad Váhom, tel.: 
0903 726 255; helena.hudakova621@szm.
sk, Beáta Tačovská, Križovany n. Dud-
váhom, tel.: 0907 760 305, 033 558 4106; 
beata.tacovska@gmail.com.
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›› 16.4. – 19.4.2015 budú DC pre dekanát 
Stará Ľubovňa. Prihlášky prijíma 
a informácie Vám podá Leščinská Anna, 
Vyšné Ružbachy, tel.: 0902 682 236; mgr-
lescinska@gtsmail.sk.

›› 7.5. – 10.5.2015 budú DC pre Topoľčany. 
Prihlášky prijíma a informácie podá 
Drahomíra Krošlaková, Topolčany, tel.: 
0907 891 419; drahomira.kroslakova@
gmail.com.

›› 28.5. – 31.5.2015 budú DC pre Poprad. 
Informácie podá a prihlášky prijíma 
p. Ing. Emília Králiková, Jánovce, tel.: 
0911 861 588; ekralikova1@gmail.com.

›› 30.7. – 2.8.2015 budú DC pre dekanáty 
Žilina, Varín, Rajec, Kysucké Nové 
Mesto, Čadca, Martin, Bytča, Považ. 
Bystrica, Ilava, Púchov, Trenčín a Bá-
novce nad Bebravou. Informácie podá 
a prihlášky prijíma Štefanec Ladislav, 
Pod Hradiskom 7, Žilina 010 04, tel.: 
0904 274 528; stefanec.ladislav@lucom.
sk, Vančo Julián, Švermova 22, Trenčín, 
tel.: 0903 904 397, 0915 875 444, Jarmila 
Crkoňová, Za cintorínom 1336/27, Pú-
chov, tel.: 042 463 4354.

›› 6.8. – 9.8.2015 budú DC pre dekanát-
nych responzabile. Prihlášky prijíma 
INSPM, tel.: 055 633 4924, 0905 412 040, 
0911 912 537; fatima@maria.sk

›› 15.10. – 18.10.2015 budú DC pre deka-
náty Sereď, Nitra, Senec, Galanta, 
Nové Zámky a Hlohovec. Informá-
cie podá a prihlášky prijíma Helena 
Hudáková, Vinohrady nad Váhom, 
tel.: 031 789 9362 alebo 0903 726 255; 
helena.hudakova621@szm.sk, a Beáta 
Tačovská, Križovany nad Dudváhom, 
tel.: 0907 760 305, 033 558 4106; beata.
tacovska@gmail.com.

›› 12.11. – 15.11.2015 budú DC pre dekanáty 
Humenné a Snina. Prihlášky prijíma 
a informácie podá Mochorovská Mar-
gita, Kamenica n./Cirochou, Gaštanová 
11, tel.: 0907 275 767; margitamaria@
post.sk, a Pavliková Mária, Nemocničná 
19, 066 01 Humenné, tel.: 057 778 3375 
alebo 0940 803 010.

›› 3.12. – 6.12.2015 budú DC pre Košice 
a okolie. Prihlášky prijíma INSPM, tel.: 
055 633 4924, 0911 912 537, 0905 412 040; 
fatima@maria.sk.

›› 28.12.2015 – 1.1.2016 budú silvestrovské 
DC v Herľanoch. Pozývame na nich 
všetkých, ktorí chcú prežiť prechod do 
nového roka v tichu, sústredení a mod-
litbe. Prihlášky prijíma INSPM, tel.: 
055 633 4924, 0905 412 040, 0911 912 537; 
fatima@maria.sk.



|  39  |

Duchovné 
obnovy
„Moje Nepoškvrnené Srdce je miestom, kde 
ťa tvoja Matka bude vychovávať k stále 
väčšej a čistejšej láske k Bohu... Duch Otca 
a Syna vzbudzuje v tebe veľký smäd po do
konalej láske, čím tvoja duša je prirodzene 
pudená vyhľadávať Srdce Matky. Naučím 
ťa milovať stále viac Boha a svojho blížneho. 
Dám tvojmu srdcu svoju vlastnú schopnosť 
lásky.“ (MK 13. 1.1977)

Dnes sme svedkami veľkej módy me-
ditačných techník rôznych filozofických, 
náboženských a žiaľ i okultných smerov. 
Snažia sa u nás udomácniť a zaujať miesto 
v myslení, spôsobe životného štýlu, nazera-
nia na Boha, praktizovaní náboženského ži-
vota. Ujímajú sa veľmi ľahko, lebo i dnešný 

človek prirodzene túži po nadprirodzenom. 
Modlitba svätého ruženca je vzácna perla 
meditatívnej modlitby Katolíckej cirkvi. 
Tak je len na nás, či si nájdeme čas a spo-
ločne sa prídeme povzbudiť aj na mesačnej 
obnove modlitbou vo večeradle.

Pre dekanáty Košíc, Prešova, Solivaru 
a  okolia každý mesiac poslednú stredu 
v mesiaci bude duchovná obnova formou 
večeradla v kostole Krista Kráľa v Košiciach 
na Moyzesovej ulici so začiatkom o 17.00 h. 
v týchto termínoch:

28.1.2015 25.2.2015 25.3.2015
29.4.2015 27.5.2015 24.6.2015
29.7.2015 26.8.2015 30.9.2015

28.10.2015 25.11.2015

Informácie k týmto duchovným obnovám 
podá INSPM Košice,
tel.: 055 633 4924, 0905 412 040, 0911 912 537 
alebo fatima@maria.sk.

Turíčna novéna – Gaboltov
„V každej modlitbe je prítomný Duch Svätý,“ 
pripomenul nám pápež František. „Nedá sa 
modliť bez Ducha Svätého. Je to on, kto sa modlí 
v nás, mení naše srdce, je to on, kto nás učí ho
voriť Bohu ‚Otec‘. Prosme Ducha Svätého, aby 
nás naučil modliť sa, ako sa modlil Mojžiš, vy
jednávať s Bohom v slobode ducha, s odvahou. 
A Duch Svätý, ktorý je vždy prítomný v našej 
modlitbe, nech nás vedie touto cestou.“

Duch Svätý vytvára spoločenstvo lásky.
Inštitút Nepoškvrneného Srdca Panny Má-
rie už tradične v spolupráci s komunitou 
Redemptoristov v Gaboltove pripravil Tu-
ríčnu novénu pre veriacich celej Košickej 
arcidiecézy.

Gaboltov je významným Mariánskym 
pútnickým miestom Košickej arcidiecézy. 
Už viac rokov je spravovaný rehoľou Re-

demptoristov, ktorí s otvoreným srdcom 
vítajú pútnikov a s veľkou láskou a ocho-
tou im slúžia. Nebolo to ináč ani počas 
tejto Turíčnej novény. Nový predstavený 
komunity v Gaboltove páter Martin Huk, 
ako aj ostatní členovia komunity pomohli 
vytvoriť pravé večeradlo, kde každý zažil 
úprimné prijatie a radosť z modlitby svä-
tého ruženca, spoločného prežívania svätej 
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omše ako aj nepretržitej poklony Oltárnej 
sviatosti. Taktiež viedli domácich farníkov 
k  poskytovaniu pomoci pútnikom a  vy-
tváraniu príjemnej atmosféry spoločných 
stretnutí. Za to všetko im patrí vďaka.

Deväť dní tak mohli veriaci jednotlivých 
farností spolu so svojimi kňazmi zotrvá-
vať v bratskej jednote a vytrvalej modlitbe 
spolu s nebeskou Matkou. Veď práve Matka 
najlepšie vidí ťažkosti, ktoré jej deti preží-
vajú a ponúka Ducha radosti a útechy. Za-
iste každý, kto prišiel stráviť svoj čas v tomto 
večeradle modlitby s Pannou Máriou, vrátil 
sa obnovený milosťou a posilnený žiť svoj 
život v novej nádeji a dôvere.

...nenechám vás zostúpiť z tejto hory bez vy
jadrenia svojej materinskej vďačnosti vám 
všetkým – každému z vás jednotlivo. Uprite 
svoj zrak na moje Srdce, vstúpte do neho, žite 
v ňom stále a príde k vám duch radosti a úte
chy... (MK, 4.7.1986)

Je to nádherné prisľúbenie, pre ktoré 
naozaj stojí zato, aby sme prekonali našu 
slabú vôľu, rôzne ťažkosti, námahy a pri-
šli do Gaboltovskej svätyne v milostivom 
čase Turíčnej novény. Panna Mária nás tu 

pozýva do bezpečného útočišťa svojho Ne-
poškvrneného Srdca, čo v týchto časoch 
všetci veľmi potrebujeme.

Aj v roku 2015 bude pokračovať Turíčna 
novéna v Gaboltove v dekanáte Bardejov. 
Každý deň od 17.00 h. do 21.00 h. bude spo-
ločný modlitbový program, vrátane sv. omše. 
Spoločného programu sa budú zúčastňovať 
modlitbové skupiny týchto dekanátov:

 14.5. dekanát Bardejov
 15.5. dekanát Solivar
 16.5. dekanáty Trebišov, Michalovce
 17.5. dekanát Prešov I.
 18.5. dekanát Vranov n/T
 19.5. dekanát Lipany
 20.5. dekanáty Humenné, Snina
 21.5. dekanát Prešov II.
 22.5. dekanát Sabinov
 23.5. dekanát Košice-Juh
 24.5. dekanát Košice-mesto

Srdečne Vás pozývame – od slávnosti Na-
nebovstúpenia Pána, do slávnosti Zoslania 
Ducha Svätého – spolu sa modliť a vypro-
sovať potrebné dary Ducha Svätého do 
diecéznej svätyne v Gaboltove.

Ty si Peter (Skala)
Ježiš povedal Petrovi: 
„Ty si Peter a na tejto skale postavím svoju 
Cirkev a pekelné brány ju nepremôžu.“ 
(Mt. 16,18)

Keď Ježiš povedal tieto slová, asi si Peter 
neuvedomil, aký veľký dar týmto Cirkev do-
stáva. Ich význam si teraz po 2000 rokoch 
kresťanstva uvedomujeme stále viac.

Diabol pôsobiaci vo svete útočí na všet-
kých veriacich, ale zvlášť na Petra a jeho 
nástupcov – pápežov. Forma tohto útoku sa 
mení podľa dobových okolností, ale Peter – 
Skala odoláva. Je to pre nás už samozrejmé, 
ale je to zároveň veľký zázrak.
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V prvých stáročiach kresťanstva to bolo pre-
dovšetkým prenasledovanie v Rímskej ríši. 
Podľa tradície skoro všetci pápeži v prvých 
troch storočiach zomreli mučeníckou smrťou, 
ale Cirkev to nezničilo. Po smrti jedného bol 
zvolený nový pápež, ktorý ďalej viedol Cirkev 
a bol ochotný položiť za Krista život.

Po dosiahnutí slobody sa ukázal ďalší 
problém. Rímsky cisár – kresťan si myslel, 
že on je hlavou Cirkvi a on bude rozhodo-
vať o viere a živote Cirkvi, tak ako to robili 
cisári v pohanskom kulte. A predsa, aj proti 
všemocnému cisárovi, pápeži uhájili svoju 
nezávislosť na svetskej moci.

Pápež je aj veľkou politickou osobnosťou 
a mocní králi začínajúceho sa stredoveku sa 
snažili vplývať na voľbu pápeža a dosiahnuť 
kandidáta, ktorý by im vyhovoval. V IX. a X. 
storočí to viedlo k úpadku pápežstva. Tieto 
storočia sa nazývajú temným obdobím pá-
pežstva. Pontifikáty trvali veľmi krátko, pá-
peži sa striedali často a mnohokrát neboli na 
výške svojho úradu. Ale predsa nič sa neod-
volalo z učenia Cirkvi v tej dobe, v otázkach 
viery a mravov pápeži učili správne a toto 
obdobie sa prekonalo a nastúpili opäť veľkí 
pápeži, ktorí pozdvihli pápežskú autoritu.

V ďalších stáročiach sa objavujú viacerí 
protipápeži. Veriaci boli zmätení, lebo neve-

deli, ktorý je ten pravý. Skončilo to vždy tak, 
že falošný musel odstúpiť a línia pravých 
pápežov pokračovala ďalej.

V  začínajúcom novoveku pozorujeme 
odpad od viery aj od Katolíckej cirkvi. 
V období reformácie sa celé oblasti odtrhli 
od Ríma a začali si vytvárať vlastné cirkvi. 
Ovocie tohto procesu vidíme v našej dobe 
– veľká nejednota v odlúčených denominá-
ciách a nakoniec odpad od viery v Krista.

Dalo by sa ešte veľa písať na túto tému 
a zhromažďovať historické fakty. Zlý duch 
útočil na Petra – Skalu v celých dejinách 
Cirkvi a bude útočiť až do konca sveta. Ale 
Skalu nepremôže, lebo to sľúbil Bohočlovek 
Ježiš Kristus.

Aj v  našich časoch zlý útočí na Petra, 
hľadá spôsob ako veriacich od pápeža od-
deliť. Petra nepremôže, v tom si môžeme byť 
istí, svedčia o tom Ježišove slová a aj dejiny 
Cirkvi. A preto aj my, ak chceme vytrvať 
v pravej viere, musíme byť spojení stále 
s Petrom, lebo on je našou zárukou, že ne-
zblúdime vo viere. O tom nám často Panna 
Mária hovorila vo svojich posolstvách, 
a preto aj v modlitbe zasvätenia sľubujeme, 
„že budeme spojení so Svätým Otcom a hie
rarchiou ním spojenou.“

Marta Uchalová

Sviatky Panny Márie
Tak ako v minulých rokoch, aj tento 
rok vám predkladáme liturgický 
kalendár sviatkov a slávnosti, ktoré 
patria nebeskej Matke Panne Márii. 
V mesiaci septembri je najviac spomie-
nok a sviatkov, ktoré nám pripomínajú 
našu nebeskú Matku. V tomto čísle 
vám chceme viac priblížiť spomienku 
mena Panny Márie.
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Meno Panny Márie
Sviatok: 12. september
Liturgické slávenie: ľubovoľná spomienka

Tak ako zvykneme sláviť svoje meniny, slá-
vime aj meniny Panny Márie. Meno Má-
ria pochádza z hebrejského slova Mirjam 
alebo egyptského Meri-jam. V súčasnosti 
toto meno prekladáme ako „Bohumilá“ 
alebo „Bohom milovaná“. Po prvýkrát 
sa meno Mária vyskytuje v Biblii, keď sa 
spomína Mojžišova sestra, ktorá nosila 
toto meno (Ex 15 a nasl.). V evanjeliách sa 
vyskytuje pomerne často – nosila ho Má-
ria Magdaléna, Mária Kleopasova, Mária 
z Betánie atď.

Sviatok mena Panny Márie sa slávil už od-
dávna v niektorých diecézach, napr. v Ríme 
alebo v Španielsku. V 17.storočí kresťanskú 
Európu ohrozovali divokí Turci, a chceli sa 
rozšíriť do celého sveta. Turci dva mesiace 
obliehali Viedeň. Rozhodujúca bitka sa odo-
hrala 12. septembra 1683 pri Viedni. Poľský 
kráľ Ján III. Sobieski prišiel na pomoc. Pred-
tým však zašiel do Čenstochovej, kde sa dlho 
modlil pred milostivým obrazom Panny 
Márie. Potom tiahol s tridsaťtisíc vojakmi 
až k Viedni. Cestou sa k nemu pripojil lot-
rinský vojvodca Karol V. Leopold s ďalšími 
tridsiatimi tisícami, Maximilián Emanuel 
z Bavorska a ďalší, spolu okolo 65 000 voja-
kov. 12. septembra ráno sa kresťanskí vojaci 
zúčastnili na sv. omši a potom s dôverou 
vyrazili do boja. Celý turecký tábor padol do 
rúk kresťanov, turecký veliteľ Kara Mustafa 
so svojimi bojovníkmi utekali preč a Ján III. 
Sobieski s veľkou slávou a vďačným srdcom 
vstúpil do viedenského chrámu sv. Štefana, 
aby poďakoval za skvelé víťazstvo. Odvtedy 
začala upadať moc Turkov v Európe. Všetci 
boli presvedčení, že za túto veľkú udalosť 
môžu ďakovať najmä Panne Márii. Pápež 
Inocent XI. z vďačnosti už nasledujúceho 
roku (1684) ustanovil sviatok mena Panny 
Márie pre celú Cirkev. Po Druhom vati-

kánskom koncile sa slávi ako ľubovoľná 
spomienka.

Modrá kniha, Šaštín (Slovensko),  
12. septembra 1991 
Meno Panny Márie

„Ale ja som bola verejne vzývaná a prosená, 
moje meno bolo napísané na zástavách a vo
lané vojakmi a tak na môj príhovor prišiel 
zázrak tohto víťazstva, ktorý zachránil kres
ťanský svet od zničenia. – V mene Márie bol 
v týchto národoch porazený marxistický ko
munizmus, ktorý desaťročia vykonával svoje 
panstvo a udržiaval pod ťažkým a krvavým 
tlakom toľké moje úbohé deti. Nie zásluhou 
hnutí alebo politikov, ale len na môj osobný 
príhovor prišlo konečne toto vaše oslobodenie. 
– Aj to sa stane v mene Márie, že ja povediem 
zavŕšenie môjho diela porážkou slobodomu
rárstva, každej diabolskej sily, materializmu, 
praktického ateizmu, aby celé ľudstvo do
siahlo svoje stretnutie s Pánom, aby tak bolo 
očistené a úplne obnovené triumfom môjho 
Nepoškvrneného Srdca vo svete.

A z toho dôvodu si prajem pokračovanie 
sviatku na česť mena Panny Márie, teraz, 
keď vstupujete do najťažších chvíľ boja a do 
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bolestnej časti veľkého súženia. Z tejto mo
jej svätyne s láskou pozerám na tie národy, 
ktoré si zachovali sviatok mena vašej nebeskej 
Matky a sľubujem im moju zvláštnu a ma
terskú ochranu.

Zvlášť požehnávam túto slovenskú zem, 
kde som tak milovaná, uctievaná a stále viac 
oslavovaná.“

Sv. Bernard z Clairvaux nám dáva takúto 
radu pri príležitosti tajomstva dnešnej spo-
mienky na meno Panny Márie: „A meno 
Panny bolo Mária“, hovorí evanjelista. 

Chceme niečo pove-
dať aj o tomto mene, 
ktoré v  preklade 
znamená Hviezda 
morská a  veľmi 
priliehavo pristane 
panenskej Matke. 
Ona je tá vznešená 
Hviezda, ktorá vy-
šla z  Jakuba, a  jej 

lúč osvecuje celý svet a jej jas sa skveje na 
nebesiach, preniká do hlbín a rozjasňuje 
celú zem. Ale ona rozohrieva viac myseľ 
ako telo, podporuje čnosti a spaľuje neresti. 
Ona je, hovorím, neobyčajná Hviezda, ne-
vyhnutne vyvýšená sa trbliece svojimi zá-
sluhami a osvetľuje svojím príkladom. Keď 
zbadáš, že sa v tomto pozemskom živote 
viac zmietaš uprostred víchríc a búrok, ako 
kráčaš po pevnej zemi, neodvracaj oči od 
svetla Hviezdy, ak nechceš, aby ťa zavalili 
vlny. Keď sa strhnú víchrice pokušení, keď 
sa dostaneš medzi úskalia súžení, pozri 
na Hviezdu, volaj Máriu. Keď tebou zmie-
tajú vlny pýchy, ctibažnosti, ohovárania, 
žiarlivosti, pozri na Hviezdu, volaj Máriu. 
Keď loďkou tvojej duše otriasa hnev alebo 
lakomosť alebo žiadostivosť tela, pozri na 
Máriu. Keď ťa desí veľkosť výčitiek, keď 
ťa ľaká špinavé svedomie, keď sa hrozíš 
prísneho súdu a už ťa chce pohltiť pažerák 
zármutku a priepasť zúfalstva, mysli na 
Máriu.

V nebezpečenstvách, v úzkostiach a v po-
chybnostiach mysli na Máriu, vzývaj Máriu. 
Jej meno nech nezíde z tvojich úst, nech ne-
vymizne z tvojho srdca. A aby si získal pod-
poru jej príhovoru, nezabúdaj na príklad jej 
života. Nasleduj ju a nebudeš blúdiť. Ju pros 
a nikdy nebudeš bez nádeje. Na ňu mysli 
a nikdy sa nezmýliš. Jej sa drž a nepadneš. 
Pod jej ochranou nebudeš poznať strach. 
Keď ťa bude ona viesť, neunavíš sa. Keď ti 
bude ona milostivá, dosiahneš cieľ. A tak na 
sebe samom skúsiš, ako správne evanjelista 
hovorí: „A meno Panny bolo Mária.“

Spracoval: PhDr. Mária Grinvalská
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Katechéza
POKORA
Pokora je čnosť, ktorá dušu chráni, aby 
nebola ctižiadostivou. Pokorný človek sa 
usiluje len o toľko cti, koľko mu pre jeho 
ľudskú dôstojnosť patrí. Keď sa mu tej cti 
dostane, nepripisuje jej význam a cenu. 
Pokora je opakom pýchy, ktorá sa do-
máha toho, aby človeka cenili viac, ako je 
spravodlivé.

S pojmom pokory sa stretávame v Sta-
rom i Novom zákone. V Novom zákone Je-
žiš Kristus pripomína, aby sme pestovali 
čnosť pokory. Čnosť pokory nie je obyčajná 
morálna čnosť skromnosti, je základným 
postojom slobodného stvorenia, ktoré sa 
prijíma z Božích rúk.

Čo znamená pokora v konkrétnom ži-
vote? Odpoveď môžeme nájsť v  živote 
mnohých svätcov. No keďže vidieť je nie-
kedy viac ako čítať, pozrime sa na „sväticu 
dnešných dní“ – Matku Terezu. Ona sama 
hovorí o pokore toto:

„Cez pokorovania, ktoré k nám prichá
dzajú, prijímame seba samých so svojimi 
slabosťami.

Tento spôsob nemáme radi, ale dôvera 
v  Boha dokáže všetko. Boh potrebuje 
našu prázdnotu a  poníženosť, nie našu 
dokonalosť.

Kto horí láskou, pozná svoju slabosť 
a snaží sa byť šťastný, i keď iní jeho slabosť 
vidia.“

Matka Tereza sa cvičila v pokore zdanlivo 
jednoducho vyzerajúcimi úkonmi a pre-
javmi, avšak nebolo to vždy ľahké:
›› čo najmenej hovorila o sebe,
›› nezaoberala sa sama sebou, vždy boli 
pre ňu dôležitejší chudobní, chorí...
›› ustúpila v diskusii, aj keď mala ona 
pravdu,

›› prijímala opačné názory a aj 
napomenutia,
›› bola láskavá a milá, aj keď ju niekto 
pobúril – často ju obviňovali z nespráv-
neho používania peňazí.,
›› prijímala nevšímavosť, vyberala si vždy 
to, čo bolo ťažšie.
„Aby sme mohli vidieť Boha, musíme mať 

čisté srdce: nijaká žiarlivosť, hnev, hádky a ni
jaká nešľachetnosť... Kontemplácia znamená 
dovoliť Ježišovi, aby v nás prežíval svoje utrpe
nie, svoju lásku, svoju pokoru, aby sa s nami 
modlil, bol medzi nami a prostredníctvom 
nás viedol ľudí k svätosti.“ (Matka Tereza)

Pozrime sa na pokoru cez myšlienky  
Sv. Otca:
›› Rivalita a márna sláva sú dva typy čer
votoča, ktorý oslabuje Cirkev. Treba skôr 
konať v duchu pokory a svornosti, bez 
toho, aby sme hľadali vlastný prospech.
›› Pokora nám pomáha zdieľať bremená 
druhých. (tweet pápeža Františka zo 4.11.2014)
›› Nespasí nás naša istota, že zachovávame 
prikázania, ale pokora, že potrebujeme, 
aby nás Boh neustále uzdravoval.

Homília v Dome sv. Marty 24.3.2014:
„Mária vo svojom chválospeve nehovorí, že 

je šťastná, že Boh zhliadol na jej panenstvo, 
jej dobrotu a láskavosť a mnoho iných cností, 
ktoré ona mala. Ale preto, že Pán videl poníže
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nosť svojej služobnice, jej nepatrnosť a pokoru. 
To je to, na čo Pán pozerá. Musíme sa naučiť 
tejto múdrosti vydedencov, stáť bokom, aby 
nás Pán našiel. Nenájde nás uprostred našich 
istôt. Nie. Tam Pán nepôjde. Nájde nás na 
okraji, v našich hriechoch, v našich chybách, 
v našej núdzi, ktorá potrebuje byť duchovne 
uzdravená, spasená. Tam nás Pán nájde.“

A toto – povedal ďalej pápež – je cesta 
pokory:

„Kresťanská pokora nie je cnosť, ktorá ho
vorí: „Ja som na nič,“ a v tom ukrýva pýchu. 
Kresťanská pokora hovorí pravdu: „Som 
hriešnik, som hriešnica.“ Hovoriť pravdu: toto 
je pravda o nás. Ale existuje aj iná pravda: 
Boh nás spasí. A spasí nás v našej vydedenosti, 
nie v našom zabezpečení. Prosme o milosť mať 
túto múdrosť vydedencov, milosť pokory, aby 
sme dosiahli Pánovu spásu.“

Svätá Terézia Avilská poníženosť defi-
nuje múdro a krátko: „Pokora je pravda.“

Práve preto pokorný človek miluje 
pravdu a uznáva ako tvor svoju absolútnu 
závislosť od toho, ktorý ho stvoril, poslúcha 
ho a podriaďuje sa mu.

Najdokonalejší vzor pokory je Pán Ježiš, 
ktorý vraví: „Ja som Cesta, Pravda i

Život.“ (Jn 14,6)
„Je celkom isté, že sa Boh k nám zachová 

veľmi štedro, ak v nás nájde veľkodušnú a hl
bokú pokoru.“ (Ignác z Loyoly)

„Keďže sme biedni a slabí, pokora nám ne
dovolí spoliehať sa na seba, no veľkodušnosť 
v nás vyvoláva dôveru v Boha, od ktorého 
pochádza všetko dobré. Tieto dve čnosti sa 
nemajú oddeľovať.“ (František Saleský)

„Spĺňaj presne povinnosti, ktoré si máš pl
niť práve v tejto chvíli. Táto pokorná, jedno
tvárna, skromná práca je modlitbou, ktorá sa 
prejavuje v tvojich skutkoch. Táto modlitba ťa 
pripravuje na získanie milosti vykonať inú, 
veľkú, ďalekosiahlu a hlbokú prácu, o ktorej 
snívaš.“ (Josemaría Escrivá)

„Pokora nie je podriadenosť voči ľuďom, ale 
voči Bohu.“ (Antoine de Saint-Exupéry)

A na záver pravdivý pohľad kňaza:
Len dve cesty sú v  živote: cesta pýchy 

a cesta pokory. Na konci cesty pýchy ťa čaká 
nenávisť – voči Bohu, voči ľuďom a voči sebe 
samému. A si „v pekle“. Na konci cesty pokory 
ťa čaká láska – k Bohu, k ľuďom a k sebe sa
mému. Si „v nebi“. Len tieto dve cesty sa ti 
ponúkajú v živote. (Marián Kuffa, kňaz)

Modlitba
Môj Pane, Ty to vieš lepšie ako ja, že som 

zo dňa na deň staršia a jedného dňa celkom 
zostarnem. Chráň ma pred presvedčením, 
že musím pri každej príležitosti a ku každej 
téme dačo povedať. Zbav ma onej veľkej ná
ruživosti, ktorou by som chcela dávať do 
poriadku záležitosti iných ľudí. Nauč ma 
byť hĺbavou (ale nie trudnomyseľnou), ochot
nou pomáhať (ale nie diktátorsky). Veď som 
nahromadila obrovské množstvo vedomostí 
a priam sa mi zdá, že by bola škoda nedať 
ich ďalej – ale Ty, Pane, rozumieš, že by som 
si rada uchovala zopár priateľov. Daj, aby 
som v rozhovoroch nevyratúvala nekonečné 
podrobnosti a svižne dosiahla pointu. Nauč 
ma mlčať o mojich chorobách a ťažkostiach. 
Neustále ich pribúda – a chuť o nich hovo
riť každým rokom rastie. Neodvažujem sa 
poprosiť o to, aby som s radosťou načúvala 
bedákaniam chorých, ale nauč ma, aby som 
ich trpezlivo znášala. Nauč ma onej prekrás
nej múdrosti, že sa môžem mýliť. Zachovaj 
ma čo najdlhšie lásky hodnou. Nechcem byť 
„svätou“ – veď so „svätými“ sa tak veľmi ťažko 
žije! Viem aj, že byť hundrošom je veľdielo 
diabla. Nauč ma, aby som na ľuďoch obja
vovala neočakávané talenty a daj mi, môj 
Pane, aj onú peknú vlastnosť, aby som o nich 
aj hovorila. Amen.   Sv. Terézia Avilská
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Pozor na závisť a žiarlivosť
„Kresťania majú zatvárať dvere pred žiar
livosťou, závisťou a ohováraním, ktoré roz
deľujú a ničia naše komunity.“

K tomuto nás nabáda pápež František, 
keď vychádza z čítania (1Sam 18, 6-9; 19, 1-7), 
ktoré hovorí o víťazstve Izraelitov nad Fi-
lištíncami vďaka odvahe mladého Dávida.

Radosť z víťazstva sa čoskoro mení na 
smútok a žiarlivosť kráľa Saula, keď vidí 
ženy, ktoré chvália Dávida, že zabil Goliáša. 
Takže veľká výhra – poznamenal Svätý Otec 
– začína byť porážkou v kráľovom srdci, do 
ktorého sa zavŕtal, ako sa to stalo v prípade 
Kaina, „červ žiarlivosti a závisti“. A rovnako 
ako u Kaina a Ábela, kráľ sa rozhodne Dávida 
zabiť.

„To spôsobuje žiarlivosť v našich srdciach, 
vzbudzuje zlú úzkosť, ktorá neznáša, že brat 
alebo sestra má niečo, čo ja nemám. „Saul 
namiesto toho, aby rovnako ako izraelské 
ženy chválil Boha za toto víťazstvo, sa radšej 
utiahol do seba, ľutoval sám seba“ a „nechal 
kvasiť svoje pocity v šťave horkosti.“

Je rozdiel medzi závisťou a žiarlivosťou.
Závisť sa týka vecí, ktoré iný má a ja ich 

nemám. Podľa definície je to vnútorná 
bolesť nad tým, že iný má nejakú vec, 
vlastnosť, postavenie či iné dobro, ktoré ja 
nemám.

Žiarlivosť je strach o to, že ma niekto 
môže obrať o vec, dobro či osobu. V žiar-
livosti si viem úzkostlivo chrániť to, čo mi 
patrí.

KKC definuje závisť takto:
2539 závisť je jedným z hlavných hrie-

chov. Označuje smútok, ktorý človek po-
ciťuje nad dobrom blížneho a nemiernu 
túžbu prisvojiť si toto dobro, hoci aj neo-
právnene. Keď želá blížnemu veľké zlo, je 
to smrteľný hriech.

„Zo závisti sa rodí nenávisť, ohováranie, 
osočovanie, radosť z nešťastia blížneho, ale 
aj smútok z jeho šťastia.“
Žiarlivosť, jeden zo skutkov tela

KKC:
1852 Rozmanitosť hriechov je veľká. Sväté 

písmo uvádza viaceré zoznamy hriechov. 
List Galaťanom stavia skutky tela proti ovo-
ciu Ducha: „A skutky tela sú zjavné; je to smil
stvo, nečistota, chlipnosť, modloslužba, čary, 
nepriateľstvá, sváry, žiarlivosť, hnevy, zvady, 
rozbroje, rozkoly, závisť, opilstvo, hýrenie a im 
podobné. O tomto vám vopred hovorím, ako 
som už povedal, že tí, čo robia také veci, nedo
siahnu Božie kráľovstvo.“ (Gal 5,19-21)
Žiarlivosť v manželstve

KKC:
1606 Každý človek skusuje zlo okolo 

seba a v sebe. Táto skúsenosť sa pociťuje 
aj vo vzťahoch medzi mužom a ženou. Ich 
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zväzok bol vždy ohrozovaný nesvornos-
ťou, duchom panovačnosti, nevernosťou, 
žiarlivosťou a spormi, ktoré môžu viesť až 
k nenávisti a roztržke. Tento neporiadok sa 
môže prejavovať viac či menej vyhrotene 
a možno ho vo väčšej či menšej miere pre-
konať podľa kultúr, období a jednotlivcov. 
Zdá sa však, že má naozaj všeobecný ráz.

Ďalej pokračuje Sv. Otec vo vysvetľovaní:
„Žiarlivosť vedie k  vražde. Závisť vedie 

k vražde. Boli to práve tieto dvere, dvere zá
visti, cez ktoré diabol vstúpil do sveta. Biblia 
hovorí: „Pre závisť diabla prišlo do sveta zlo.“ 
Žiarlivosť a závisť otvárajú dvere všetkým 
zlým veciam a tiež rozdeľujú komunity. Keď 
kresťanská komunita alebo niektorí jej čle
novia trpia závisťou a žiarlivosťou, skončí 
v rozdelení – jedni proti druhým. A to je silný 
jed. Je to jed, ktorý nájdeme na prvej stránke 
Biblie u Kaina.“

Pozrime sa ako o týchto nečnostiach ho-
voria svätí:

„Osoba, ktorá je pod vplyvom závisti a žiar
livosti, zabíja,“ hovorí apoštol Ján: „Každý, 
kto nenávidí svojho brata, je vrah.“ Závisť 
a žiarlivosť začne nenávidieť brata.

Sv. Bazil hovorí: „Závistlivý človek je hroz
ným netvorom, ktorý sa za dobro odpláca 
zlom.“

„Závisť je „prešľapom“ proti pokore, lebo 
závistlivec neznáša, že ktosi je väčší.“ – svätý 
František

Závisť je zakuklená nenávisť.

Sv. Tomáš Akvinský to prirovnáva k  ti-
chej nevyjadrenej zmluve s diablom. Je to 
smútok a ťažká bolesť pri pohľade na milosti 
a dobrodenia, ktoré Boh dáva blížnemu.

Sv. Ambróz hovorí, že na svete je veľmi 
veľa závistlivých ľudí, ktorým úspechy a mi-
losti, ktoré Boh udeľuje iným, bijú do očí.

Správne povedal Jób: „Lebo blázna usmrtí 
trápenie a toho, kto sa ľahko nechá zlákať, 
usmrtí závisť.“ (Jób, 5, 2)

Ján Pavol II.: „V naozajstne milujúcom 
srdci buď žiarlivosť zabíja lásku alebo láska 
zabíja žiarlivosť.“

Liekom na závisť a žiarlivosť je všímanie 
si požehnaní, ktoré nám v našom živote 
dáva Boh. A vďačnosť za ne. Nič, čo v živote 
máme, nie je samozrejmé. No my sa príliš 
sústreďujeme na život druhého a jeho vý-
hody. Zabúdame pritom, že my sami máme 
výhody, ktoré on nemá.

Svätý Otec uzatvára slovami: „Modlime sa 
za naše kresťanské komunity, aby to semienko 
žiarlivosti nebolo medzi nás zasiate, aby v na
šom srdci, v srdci našich komunít nezaujala 
miesto závisť, aby sme tak mohli napredovať 
a chváliť Pána, chváliť Pána s radosťou. Je to 
veľká milosť, milosť neupadnúť do smútku, 
do rozčuľovania sa, do žiarlivosti a závisti.“

Spracoval: Ing. Jana Šutorová 
Zdroj: http://sk.radiovaticana.va/m_articolo.asp?c=766672
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Vaše otázky
Zasvätenie či zverenie  
– aký je v tom rozdiel?
Vážená redakcia, chcela by som sa spýtať, či 
je správne, keď sa v kostole po modlitbe po
svätného ruženca zasväcujeme Panne Márii. 
V kresťanských médiách však upozorňovali, 
že zasvätiť sa možno iba Bohu. Božej Matke 
sa teda nezasväcujeme, ale zverujeme pod 
ochranu? Je v tom podstatný rozdiel? Ako to 
súvisí s mariánskou úctou?

Margita, Slovenský Grob

Milá Margita, v teológii rozlišujeme slovo 
„zasvätenie“ na dvoch úrovniach – litur-
gicko-právnej a duchovnej. Na liturgicko-
-právnej rovine sa možno zasvätiť iba Bohu. 
Tak to robia napríklad kňazi, rehoľné osoby, 
zasvätené panny. V duchovnej rovine je 
možné zasvätiť sa aj Panne Márii, pričom 
však z  toho nevyplýva nijaký cirkevno-
právny stav. Božej Matke sa teda z duchov-
ného hľadiska môžeme zasväcovať, ale aj 
zverovať pod ochranu. Aby to však na prvý 
pohľad nebudilo dojem, že Pannu Máriu 
staviame na úroveň Boha, súčasná litur-
gická teológia odporúča používať termín 
„zasvätenie“ iba vo vzťahu k Bohu. Kongre-
gácia pre Boží kult a disciplínu sviatostí vo 

svojom dokumente Direktórium o ľudovej 
zbožnosti a liturgii z roku 2002 v bode č. 
204 vyjadruje pochopenie pre tieto podnety, 
aby sa namiesto „zasvätenie“ používali iné 
výrazy, ako napríklad „zverenie sa“, „od-
danie sa“. Direktórium tiež upozorňuje, že 
výraz „zasvätiť“ sa niekedy nevhodne pou-
žíva tam, kde je lepšie použiť slovo „zveriť“, 
napríklad ak chceme vyjadriť prosbu, aby 
sa deti zverili pod ochranu Panny Márie.

Kongregácia pre Boží kult a disciplínu 
sviatostí v direktóriu napriek tomu neza-
kazuje v duchovnej terminológii používať 
slovo zasvätenie sa Panne Márii, ani neučí, 
aby sa slovo „zasvätenie“ nahradilo slovom 
„zverenie“. Výraz „zasvätiť sa“ Márii i naďalej 
akceptuje, ale prízvukuje jeho správne chá-
panie. Vyplýva to z ďalších vysvetľujúcich 
slov v tomto dokumente: „V každom prípade, 
keď ide o úkon zasvätenia, je potrebné poučiť 
veriacich o jeho povahe... je len analogický 
vo vzťahu k zasväteniu sa Bohu... má sa vy-
jadriť korektným spôsobom v línii takpove-
diac liturgickej: Otcovi skrze Krista v Duchu 
Svätom, s prosbou o príhovor Panny Márie, 
ktorej sa úplne zverujeme, aby sme verne za-
chovávali krstné záväzky a žili v synovskom 
postoji k nej; má sa vykonať mimo slávenia 
eucharistickej obety, lebo ide o úkon zbož-
nosti, nepripodobniteľný liturgii: zverenie 
sa Panne Márii sa totiž podstatne líši od os-
tatných foriem liturgického zasväcovania.“

Výraz „zasvätenie“ sa v modlitbách sú-
časnej Cirkvi bežne používa, pričom je pre-
viazaný s termínom „zverenie sa“. Pápež 
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František minulého roku použil v troch za-
sväcujúcich modlitbách k Panne Márii výraz 
zasvätenie päť ráz a výraz zverenie tri razy. 
Dalo by sa hovoriť o určitej výrazovej elipse, 
ktorá má dve ohniská vytvorené obidvomi 
termínmi, pričom sa navzájom dopĺňajú, 
podporujú, nevylučujú sa však ani nie sú 
v protiklade. Pekne to vidíme napríklad v za-
sväcujúcej modlitbe sv. Jána Pavla II. z 25. 
marca 1984, keď povedal: „Objím s láskou 
Matky a služobnice Pána tento náš ľudský 
svet, ktorý ti zverujeme a zasväcujeme, plní 
nepokoja nad pozemským a večným osudom 
ľudí a národov. Osobitne ti zverujeme a za
sväcujeme tých ľudí a tie národy, ktoré toto 
zverenie a toto zasvätenie zvlášť potrebujú.“ 
V tomto vyjadrení vidíme krásny a nerušivý 
súlad oboch termínov. Zároveň pozorujeme, 
že tieto výrazy sú aj rozdielne, aj sa prelínajú. 
Vo výraze „zverenie“ môžeme badať dôraz 
skôr na vnútorný pohyb smerom k Márii, 
na dôverný vzťah s ňou. Vo výraze „zasväte-
nie“ môžeme zas vnímať dôraz na spočinutie 
v dôvernom vzťahu s Máriou v jej Nepoškvr-
nenom Srdci, určité mystické vystúpenie do 
jej zasvätenia sa trojjedinému Bohu. Preto 
chcieť z liturgických dôvodov vyčiarknuť 
výraz „zasvätenie“ a nahradiť ho výrazom 
„zverenie“ by bolo z pastoračného hľadiska 
ochudobnením hĺbky nášho dôverného 
vzťahu k Panne Márii 
a skrze ňu i k Bohu.

Milá čitateľka, za-
končím dvomi citátmi 
sv. Jána Pavla II. z en-
cykliky Redemptoris 
Mater (RM) a z apoš-
tolského listu o  ru-
ženci Rosarium Vir-
ginis Mariae (RVM): 
„Veľmi rád... pripomí
nam postavu sv. Ľudo
víta Máriu Grigniona 
z  Montfortu, ktorý 
odporúčal kresťanom 
zasvätiť sa Kristovi 

prostredníctvom Panny Márie ako účinný 
prostriedok žiť verne podľa krstných záväz
kov. S radosťou pripomínam, že ani v našich 
časoch nechýbajú nové vzory tejto spiritua
lity a zbožnosti.“ (RM, 48) „Čím viac je srdce 
zasvätené jej, tým viac je zasvätené Ježišovi 
Kristovi.“ (RVM, 15)

Ivan Špánik, kňaz, ktorý sa venoval mariológii. 
Zdroj: Katolícke noviny 34/2014
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Vaše svedectvá
❱›❱ 13.10.2014 sme v našej farnosti Čereňany 
mali modlitbový deň k Panne Márii Fa-
timskej. Začali sme sv. omšou. Nasledovala 
modlitba posvätného ruženca v Oáze po-
koja pri Panne Márii. Modlili sa farnosti, 
ktoré putujú do Medžugoria s vami a našou 
farnosťou. Strávili sme spolu, od 09.00 h. 
do 12.45 h. aj s duchovnými otcami z Čere-
nian a čiastočne aj z Bystričian, požehnaný 
čas. V kultúrnom dome sme mali spoločné 
agapé a rozprávali sme o fatimskom zja-

vení, zdieľaní našich skúseností a zážitkov 
s modlitbou posvätného ruženca. Budeme 
sa modliť aj v sobotu, ako vždy, v kostole aj 
v Oáze pokoja. Zapojíme podľa možností aj 
deti.   S úctou JUDr. Gogorová

❱›❱›...aj tento rok prežíva naša farnosť veľkú 
radosť. Dňa 2.10.2014 vysvätil otec biskup 
Štefan Sečka, v rodných Markušovciach za 
kňaza br. Jozefa Sukeníka, OFM Conv, člena 

minoritskej rehoľnej komunity, ktorá spra-
vuje našu farnosť. P. Jozef slúžil primičnú 
sv. omšu 5.10.2014 v Markušovciach. Prvú 
sv. omšu v Bratislave-Karlovej Vsi, kde bude 
ďalej pôsobiť, odslúžil 12.10.2014.

Veriaci s  veľkou ochotou vytvorili 
7-člennú modlitbovú skupinu, a tak vám 
nahlasujeme ďalšieho kňaza do reťaze mod-
litieb za kňazov.

Prajeme a vyprosujeme vám hojné Božie 
požehnanie a ostávame s pozdravom

POKOJ A DOBRO.
V Bratislave-Karlovej Vsi   Soňa Gáťová

❱›❱ Posviacka novej kaplnky Panny Márie 
Fatimskej vo Vrútkach

Nedeľa 31. augusta 
2014 bola pre našu 
vrútockú farnosť vý-
nimočným dňom. Slá-
vili sme posviacku no-
vopostavenej kaplnky 
Panny Márie Fatimskej 
a  pripomenuli sme 
si výročie posviacky 
vrútockého kostola. 
Slávnosť sa začala posvätením kaplnky 
a pokračovala slávnostnou liturgiou, ktorú 
celebroval hosť z Višňového – súdny vikár 
Žilinskej diecézy JCDr. PaedDr. Jozef Bagin, 
PhD., a zúčastnili sa jej aj vrútocký p. dekan 
Mons. Jozef Petráš, misionár Eduard Ďaďo, 
diakon Michal Meliš a vrútocký rodák – je-
zuita Róbert Gočala. V kázni sa prihovoril 
veriacim dp. Jozef Bagin. Povzbudil veria-
cich, aby sa modlili a prosili Matku Božiu aj 
v novopostavenej kaplnke. Motto tohtoroč-
ného farského dňa bolo: „Rodina, ktorá sa 
spoločne modlí, stojí pri sebe.“ Toto motto 
sa stalo skutočnosťou. Prežili sme krásny 
deň spoločnej modlitby a upevnili a roz-
vinuli sme vzťahy v našej farskej rodine.   
Rastislav Palovič, Martin
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Informácie
Jarné celoslovenské večeradlo bude v dňoch 
25. – 27.4.2015 v Šaštíne. 
Bližšie informácie budú uverejnené v Má-
riinej dobe č. 1/2015.

Poďakovanie
Chceme sa poďakovať všetkým, ktorí 
akýmkoľvek spôsobom prispeli 
k  tomu, že Inštitút NSPM mohol 
vy víjať tento apoštolát. Ďakujeme 
predovšetkým za vaše modlitby 
a uisťujeme vás, že sme s vami spo-
jení v modlitbe a za všetkých dobro-
dincov je každý mesiac slúžená sv. 
omša, vždy v poslednú stredu v me-
siaci. Všetkým, ktorí sa zapojili do 
nášho apoštolátu, vyprosujeme mod-
litbou aj v roku 2015 Božie požehna-
nie, potrebné milosti a  vytrvalosť 
v modlitbách.

Podpora apoštolátu
Ak chcete podporiť náš apoštolát, môžete 
tak urobiť a platbu poukázať na náš účet: 
Tatra banka, č. účtu: 2622770295/1100, 
IBAN: SK7111000000002622770295.

Aby sme mohli vydať ďalšie číslo časopisu, 
prosíme Vás o príspevok na úhradu vý-
robných nákladov na časopis, ktoré činia 
1,00 € (bez poštovného). Ak pošlete vyšší 
príspevok, budeme to považovať za podporu 
nášho apoštolátu.

Podpora 2 %
Tým, ktorí by sa rozhodli poukázať pri 
ročnom zúčtovaní dane 2 % z nej pre 
tento apoštolát, na Vaše požiadanie 
Vám zašleme tlačivá, resp. uvádzame 
naše IČO: 31256589, ktoré je potrebné 
uviesť v tlačive „Vyhlásenie“ pre da-
ňový úrad. Tlačivá budú k dispozícii 
od januára 2015 aj na našej interne-
tovej stránke: www.maria.sk

Pre vašu osobnú návštevu, resp. telefo-
nické vybavovanie záležitostí, týkajú-
cich sa apoštolátu, sme pre vás k dispo-
zícií v kancelárii na ul. Mäsiarska č. 28,  
Koši ce, v tomto čase:

Pondelok: 9.00 – 12.30. h.
Utorok: 13.30 – 17.00. h.
Streda: 9.00 – 12.30. h.
Štvrtok: 13.30 – 17.00. h.
Piatok: 9.00 – 12.30. h.

Sídlo organizácie:
Inštitút Nepoškvrneného Srdca Panny Márie, n. o.
Lidické námestie č. 6, 040 22 Košice
email: marta@maria.sk, fatima@maria.sk
tel.: 055/633 4924, 0905 412 040, 0911 912 537



Ježiš, Mária, 
Jozef, vy ste 

tvorili na zemi 
pozemskú rodinu, 
plnú lásky samot

ného Boha a vo 
vzájomnej jednote 
ste zachovávali Jeho 

svätý zákon lásky. To je 
dôvod, prečo vám záleží 

na každom človeku na kaž
dej ľudskej rodine. Matka Má

ria, Kráľovná rodiny, naša farská rodina 
v zjednotení dnes prichádza k tvojím nohám 

a zasväcuje sa tvojmu Nepoškvrnenému 
Srdcu. Pod tvojou materinskou ochranou 
veď nás mladých a naše rodiny k svojmu 
Božskému Synovi, Ježišovi Kristovi. Pane 

Ježišu, spojení v tvojom svätom mene, pro
síme, posväcuj a zjednocuj vo svojom Božs

kom Srdci našich mladých a naše rodiny, 
všetkých, ktorí patria do našej farnosti a to 
na mocný príhovor Nepoškvrneného Srdca 

tvojej Matky Panny Márie. Učiň svojou 
mocou u Boha, aby naše srdcia žili v Božej 
láske a jednote, ako vaše srdcia a aby nás 

nič nedokázalo odlúčiť. Božské Srdce nášho 
Pána Ježiša Krista a Nepoškvrnené Srdce 

Panny Márie, 
ktoré bijete 
v zjednotenej 

láske, osobitne 
vám zasväcujeme 

deti, mladých 
a birmovancov. 

Veďte ich životy, 
výchovu v Duchu Svä

tom, v pokore, láske, viere 
a oddanosti Vám i svätej 

Cirkvi. Ako domáca cirkev, nech 
je naša farská rodina spoločenstvom mod
litby, lásky, obetavej služby a tiež spoločen
stvom ľudských a kresťanských čností.

Božské Srdce Ježišovo, Nepoškvrnené 
Srdce Panny Márie, ochraňujte naše rodiny 
od útokov satana a iných zlých duchov, 
ktorí sa na skazu duší potulujú po svete.

Osloboď nás od všetkých jeho klamstiev 
a úkladov na mocný príhovor Svätého 
Michala archanjela. Ochraňujte naše duše 
od hriechov proti viere, nádeji a láske, od 
hriechov pýchy, nečistoty, nenávisti a zá
visti. Všetci členovia našej farskej rodiny, 
nech sú pod vašou stálou ochranou Ježiš, 
Mária, Jozef a tiež pod mocným vedením 
Ducha Svätého.         Amen.

Zasväcujúca modlitba rodín
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